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JEGYZŐKÖNYV 

 
KÉSZÜLT: Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2014. október 29-én 

15,00 órai kezdettel tartott soros, nyilvános ülésén. 

 

A TESTÜLETI ÜLÉS HELYE: A Polgármesteri Hivatal díszterme. 

 

JELEN VANNAK: dr. Garay Rita polgármester, Mótyovszki Róbert alpolgármester, Benyó 

Pál, Laukó Zsuzsanna, Dr. Libor Zsuzsanna, Malya György, Tuska Pálné, Zsura Zoltán 

képviselők. 

 

IGAZOLTAN VAN TÁVOL: Takács Ferenc képviselő. 

 

TANÁCSKOZÁSI JOGGAL VESZ RÉSZT: Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina 

jegyző, dr. Bohács Gábor aljegyző, Vantara Jánosné pénzügyi osztályvezető, Gazdagné Vereb 

Edit műszaki ügyintéző. 

 

A jegyzőkönyvet vezeti: Héjja Bálintné ügyintéző. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelent képviselőket, 

köztisztviselőket, a meghívott vendégeket, a média képviselőit és az érdeklődő lakosokat. 

Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, és az ülést megnyitja. Jegyzőkönyvvezetőnek 

Héjja Bálintnét jelöli ki.  

Szavazásra bocsátja a hétfői napon kiküldött módosított meghívóban szereplő napirendi 

javaslatot.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Elmondja, hogy a legutóbbi alakuló képviselő-testületi ülésen 

kifejtették véleményüket arról, hogy szerintük enyhén szólva nem volt etikus az SZMSZ 

módosítása nélkül a jelen pillanatbeli állapotok előállítása és az, hogy a mai képviselő-

testületi ülésen már társadalmi alpolgármesterről és tanácsnokról fognak dönteni. Ezt a 

legutóbbi testületi ülésen ki is fejtették, ebből kifolyólag a mai képviselő-testületi ülésen ők a 

módosított napirendi pontokat nem tudják megszavazni.   

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megköszöni a képviselő úr által tett észrevételt, felszólalást. 

Szavazásra bocsátja a módosított meghívóban szereplő napirendi javaslatot.  

 

A szavazásban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület az alábbi napirend megtárgyalásával 5 igen szavazattal, 3 ellenszavazat 

mellett és tartózkodás nélkül egyetért: 

 Napirend: 
Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről 

Beszámoló a lejárt határidejű testületi határozatok végrehajtásáról 

1. Tótkomlós Városért Közalapítvány tájékoztatója 

2. Döntés a társadalmi megbízatású alpolgármester személyéről, tiszteletdíjáról és 

költségtérítéséről 

3. A.) Döntés a tanácsnok személyéről 

B.) A Képviselő-testület tagjainak és a Képviselő-testület bizottságai nem 

képviselő tagjainak tiszteletdíjáról és költségtérítéséről szóló 1/2007. (I. 30.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

4. A Képviselő-testület bizottságai nem képviselő tagjainak megválasztása 



2 

 

5. A „Tótkomlós csatornázásának és szennyvíztisztításának fejlesztése” című 

pályázat többlettámogatásának felhasználása  

6. A Komlós Településszolgáltatási Kft. működésével kapcsolatos kérdések 

megvitatása. Ezen belül:  

A.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. tájékoztatója a 2014. évi vállalkozási 

tevékenysége bevételeiről és kiadásairól 

B.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. pénzügyi problémája 

C.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. állásfoglalás kérése a kültéri 

úszómedencével kapcsolatos sátor üzemeltetési többletköltségéről 

D.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. kérelme helyi iparűzési adó és bérleti 

díjak csökkentésére  

7. A Tótkomlósi Evangélikus Óvoda kérelme a Táncsics Mihály utca 10. szám alatt 

található (volt kollégiumi) épület használatának meghosszabbítására 

8. Természeti területek védetté nyilvánításának kezdeményezése 

9. Néhai Chrapan János hagyatéki ügye  

10. Egyebek 

 
  (A napirendhez tartozó előterjesztések a jegyzőkönyv mellékleteként szerepelnek.) 

 
 

       Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata a tájékoztatóval kapcsolatban?  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Megjegyzi, hogy a tisztelt polgármester asszony rengeteg 

feladatai közül valószínűleg csak véletlenül maradt ki az, hogy 2014. október 3-án részt vett 

Dr. Antal Mihály emléktáblájának avatásán is a Szlovák Két Tanítási Nyelvű Általános 

Iskolában, melyen való részvételét ezúton is megköszönik.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Köszöni a kiegészítést. Mivel további kérdés, észrevétel, 

hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a tájékoztató elfogadását az elhangzott 

kiegészítéssel. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

233/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről 
 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a polgármester 

tájékoztatóját – az elhangzott kiegészítéssel – a két ülés közötti 

fontosabb eseményekről elfogadja. 

 

                   Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

                   Határidő: azonnal 

 

 

      Beszámoló a lejárt határidejű testületi határozatok végrehajtásáról 
 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy a beszámolóval kapcsolatban van-e 

valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata?  
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Laukó Zsuzsanna képviselő: A 210/2014. (IX. 22.) kt. határozat szerint a Képviselő-testület 

hozzájárult ahhoz, hogy a Tótkomlósi Hagyományőrzők a Száraz-érért Közhasznú Egyesület 

részére megállapított 1.000.000.- Ft összegű támogatásból 900.000.- Ft összeget az Egyesület 

bútorvásárlás és berendezési tárgyak, felszerelések vásárlására fordítson. Úgy gondolja, hogy 

az 1.000.000,- Ft az az 1.000.000,- Ft, melyet a város szokott a civil szervezeteknek adni éves 

szinten.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a szóban forgó összeg támogatás a civil 

szervezet részére.  

 

Laukó Zsuzsanna képviselő: Tudja, hogy határozatról van szó, és már döntés született, de 

ehhez kapcsolódóan megkérdezi, hogy hány tagja van a Tótkomlósi Hagyományőrzők a 

Száraz-érért Közhasznú Egyesületnek, mert egy kicsit sokallja az összeget. Ismer olyan civil 

szervezeteket, ahol több tízen, több százan dolgoznak valóban a városért és ekkora összeget 

ritkán kapnak. Másik kérdése, hogy ebbe az épületbe más civil szervezetek is bemehetnek, 

teret kapnak, vagy csak a Tótkomlósi Hagyományőrzők a Száraz-érért Közhasznú Egyesület? 

  

Dr. Garay Rita polgármester: Az Egyesület tagjainak számát pontosan nem tudja 

megmondani, húszon-valamennyien vannak. A támogatást a civil szervezet többek között 

azért kapta, mert egy önkormányzati tulajdonú ingatlan felújítására pályázott és ezzel 

kapcsolatban kérte a támogatást. A pályázat keretében 28 millió forint támogatást kapott. A 

megvalósításra kért és kapott önkormányzati támogatásra nem volt teljes mértékben szüksége, 

ezért kérte, hogy az önkormányzat járuljon hozzá ahhoz, hogy a megmaradt 900.000,- Ft-ot 

berendezési tárgyak vásárlására fordíthassa éppen azért, hogy az ingatlan használható legyen, 

és közösségi térként más civil szervezetek is teret kaphassanak.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése? Mivel további kérdés, észrevétel, 

hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a beszámoló elfogadását. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

234/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Beszámoló a lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok 

végrehajtásáról 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a lejárt 

határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról szóló 

beszámolót elfogadja.  

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

1. Tótkomlós Városért Közalapítvány tájékoztatója 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e 

valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata?  

 

Laukó Zsuzsanna képviselő: Elmondja, hogy a „Helyi termékbemutató Tótkomlóson” 

rendezvény kapcsolódott a fúvószenei fesztiválhoz. A hangtechnika bérlésének költségét 

kicsit magasnak tartja, de azt gondolja, hogy ez az összeg nemcsak a helyi termékbemutatóra 
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vonatkozik, hanem az egész fúvószenei fesztiválra. Az összeg 635.000,- Ft és tudja, hogy nem 

1 napos bérlésre szoktak ekkora összeget kifizetni.  

 

Bedőné Skoda Ilona a Kuratórium elnöke: Tájékoztatásként elmondja, hogy a rendezvény 1 

napos rendezvény volt, a címe „Helyi Termékbemutató Tótkomlóson”. Annak idején, amikor 

pályáztak, tudták azt, hogy a XIV. Komlósi Napokhoz fog csatlakozni a rendezvény. 

Gyakorlatilag erre az egy napra nyertek 1.000.000,- Ft-ot, és ez alapján kellett nekik az 

elszámolást végrehajtani. Nyilvánvaló, hogy a 4 nap rendezvényét segítette ez az összeg.  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Elmondja, hogy a tájékoztató második oldalának második 

bekezdésében olvasható, hogy a Közalapítvány a LEADER program keretén belül nyert 7,5 

millió forintot. Röviden fel van sorolva, hogy kerti bútorok, pavilonok és sátrak lettek ebből 

az összegből finanszírozva. Megkérdezi, hogy kaphatnak-e hosszabb tájékoztatást arról, hogy 

a 7,5 millió forint hogyan oszlott el? 

 

Bedőné Skoda Ilona a Kuratórium elnöke: Elmondja, hogy azt is tartalmazza a tájékoztató, 

hogy 15 db faházra, 10 db kis sátorra illetve 5 db nagy sátorra nyerték az összeget.   

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Elmondja, hogy 15 db kerti bútor garnitúra, 10 db sátor és 15 

db fa kiállító pavilon szerepel a felsorolásban.  

 

Bedőné Skoda Ilona a Kuratórium elnöke: Gyakorlatilag a képviselő asszony által 

felsoroltakat nyerték, de tudvalevő, hogy a sátrak vonatkozásában módjukban állt több sátor 

beszerzésére, ezért 5 db nagy sátort és 10 db kis sátort hoztak el, a kerti bútor garnitúra pedig 

a faházakhoz csatlakozik, melyek székekből és asztalokból állnak.    

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi az elnök asszonyt, hogy a szóban forgó tárgyakról 

van pontos elszámolás?  

 

Bedőné Skoda Ilona a Kuratórium elnöke: Igennel válaszol.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Mivel megvannak a számlák arról, hogy mi mennyibe került, 

úgy gondolja, hogy amennyiben ezeket a számlákat a képviselő asszony rendelkezésére 

bocsátja a Kuratórium elnöke, akkor azokból ki fog derülni, hogy pontosan mi, mennyibe 

került.  

 

Bedőné Skoda Ilona a Kuratórium elnöke: Elmondja, hogy minden tárgy leltári jegyzékbe 

felvezetésre került, és a faházak meglétét 6 évig ellenőrizhetik. Tájékoztatták őket arról, hogy 

ha bármilyen megrongálás, leégés stb. történik a faházakkal, kötelességük jelezni azt az MVH 

felé.  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Köszönettel elfogadja a választ, és szeretné megtekintetni a 

számlákat. 

 

 Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, javaslata? Elmondja, hogy a Tótkomlós Városért Közalapítvány 

nagyon régóta működik, de sok éven keresztül érdemi feladatokat nem látott el. Az elnök 

asszony az idei évet tudta ténylegesen végigvinni, és megköszöni az ő, valamint a kuratóriumi 

tagok munkáját, mert amellett, hogy szinte újjá kellett éleszteni az alapítványt, igen sok 

mindent tettek a városért.  

Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja az „A” 

határozati javaslatot, mely a tájékoztató elfogadásáról szól. 
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

235/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Tótkomlós Városért Közalapítvány tevékenységéről szóló tájékoztató 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós 

Városért Közalapítvány 2014. évben végzett tevékenységéről szóló 

tájékoztatót elfogadja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita, polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

2. Döntés a társadalmi megbízatású alpolgármester személyéről, tiszteletdíjáról és 

költségtérítéséről 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az előterjesztés tartalmazza a társadalmi 

megbízatású alpolgármester személyére tett javaslatot is, amely Varga András személyét jelöli 

meg. Köszönti a képviselő-testületi ülésen megjelent Varga Andrást. Megkérdezi, hogy kéri-e 

zárt ülés tartását? 

 

Varga András: Nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e 

valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Elmondja, hogy a képviselő-testületi 

ülésen szót kérhetnek a képviselők és a meghívottak, illetőleg a polgármester engedélyezheti a  

felszólalást a vendégeknek is. Átadja a szót Matajsz András tótkomlósi lakosnak.  

 

Matajsz András, tótkomlósi lakos: Megkérdezi a polgármester asszonyt, hogy mi indokolja 

azt, hogy két alpolgármestere legyen egy 5800 lakosú községnek? Nem csak a maga, hanem a 

szavazótábor 30 %-a nevében kéri a választ a feltett kérdésére. A 30 % szavazó arra kérte 

meg, hogy tolmácsolja a Képviselő-testületnek azt, hogy nem szükséges itt két 

alpolgármester, méghozzá úgy, hogy mindkettő fizetett alpolgármester. Arról volt szó, hogy 

az egyikük társadalmi alpolgármester lesz. Lóczi Mihály 12 éven keresztül társadalmi 

alpolgármester volt Tótkomlóson, és nem volt belőle probléma, mindig megoldódtak a 

kérdések. Tisztában van azzal, hogy a polgármester megválasztathat még egy társadalmi 

alpolgármestert, de a kérdés az, hogy szükség van-e fizetéssel rendelkező társadalmi 

megbízatású alpolgármesterre? Kell-e ez a városnak, mert a lakosság felháborodását fejezte ki 

ezzel kapcsolatban. Ő felkereste a polgármester asszonyt hétfőn, megpróbálta elmondani 

ezeket a dolgokat, hogy ne kelljen itt felszólalnia, de csak azt a választ kapta, hogy: „Nincs 

nekünk erről mit tárgyalni.” Erre ő elhagyta az irodát. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy amikor Matajsz András bement hozzá nem ez 

volt a téma, és utólag kérdezett rá arra, ami nem is kérdés volt, hanem azt mondta, hogy: 

„Nem kellene Varga Andrást behozni alpolgármesternek, mert ez lakossági felháborodást 

szül.” Erre ő azt válaszolta, hogy „Köszöni szépen”. Matajsz András folytatta a 

mondanivalóját, erre ő azt válaszolta, hogy „Köszönöm szépen, ez az én dolgom.” 

 

A továbbiakban elmondja, hogy a társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíjáról volt 

még szó. A jelenleg hatályos törvény úgy rendelkezik, hogy a társadalmi megbízatású 

alpolgármester jogosult bizonyos összegű tiszteletdíjra. A Képviselő-testület amennyiben 
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megszavazza a társadalmi megbízatású alpolgármester személyét, akkor a törvény alapján az 

őt megillető tiszteletdíjat is meg kell, hogy szavazza, hiszen a törvény így rendelkezik. 

Azonban a társadalmi megbízatású alpolgármesternek lehetősége van írásban a 

tiszteletdíjáról, vagy meghatározott részéről lemondani. Arról ő nem tud nyilatkozni, hogy ha 

lesz megválasztott társadalmi megbízatású alpolgármester, akkor erről az illetményről le fog-e 

mondani vagy sem.  

Arra a kérdésre, hogy szükség van-e két alpolgármesterre válaszában elmondja, hogy úgy 

gondolja, hogy itt van a Képviselő-testület, ő előterjesztett egy javaslatot, és a Képviselő-

testület el fogja dönteni, hogy jelenleg szükség van e az alpolgármesterre vagy nincs. 

Ugyanúgy, ahogy ez eddig is működött, amennyiben a munkáját jól fogja végezni, akkor úgy 

gondolja, hogy a Képviselő-testület ezt a megbízatást meghagyja, amennyiben nem lesz 

elégedett a testület a munkájával, akkor pedig bármikor kezdeményezheti a tisztség 

megvonását. 

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Tiszteletben tartva a polgármester asszony előterjesztését 

elmondja, hogy csak néhány gondolatot szeretne megosztani a független képviselők részéről.  

A gondolkodó felelős polgár tudja, hogy bizalma kincs, ami elnyerhető, számon kérhető és 

vissza is vehető. Ezt mutatta meg nemrégiben a megtartott választás is. A tisztelt 

választópolgár kinyilvánította akaratát, bizalmát visszavette azoktól, akiket erre 

érdemtelennek talált és felhatalmazta képviseletére azokat, akik felelősen, becsületesen 

dolgoznak. A választások másnapján el kellett volna, hogy veszítse jelentőségét, hogy ki, 

milyen pártszínben jutott be városunk vezetésébe, mindenkinek egyaránt Tótkomlós érdekeit 

kell képviselnie az emberek bizalmából. Nem lehet jobb vagy baloldal, kormánypárti vagy 

ellenzéki Tótkomlós, a város élhető közösség, amelyet értékei mellett a közös múlt és a közös 

jövő is összeköt. Most úgy kell dönteniük, hogy nincs többé pártszempontok mögé bújtatott 

háború. Az önkormányzati munkában Tótkomlós érdekének kell megfelelni, és olyan várost 

kell teremteni, ahol boldogan élnek az emberek. Szeretné, ha a képviselő társai szem előtt 

tartanák döntésükkor ezeket a mondatokat.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek egyéb kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata? Egyéb kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt. Mivel 

a szavazás titkos szavazással fog történni, ezért az SZMSZ szabályai szerint a titkos szavazás 

előkészítésére és lebonyolítására szavazatszámláló bizottság létrehozása szükséges. Javasolja, 

hogy a szavazatszámláló bizottság tagjai Laukó Zsuzsanna, Tuska Pálné és Benyó Pál 

képviselők legyenek. Megkérdezi, hogy van-e valakinek más javaslata? Mivel más javaslat 

nem volt, megkérdezi Laukó Zsuzsanna, Tuska Pálné és Benyó Pál képviselőket, hogy 

vállalják-e a szavazatszámláló bizottsági tagságot? 

 

A megnevezett képviselők vállalják a szavazatszámláló bizottsági tagságot.   

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a határozati javaslatot, mely szerint a 

társadalmi megbízatású alpolgármester megválasztásához kapcsolódó titkos szavazás 

előkészítését és lebonyolítását végző szavazatszámláló bizottság tagjainak a következő 

képviselőket választja meg a képviselő-testület: 

 

1. Laukó Zsuzsanna 

2. Tuska Pálné 

3. Benyó Pál 
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

236/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés titkos szavazás előkészítését és lebonyolítását végző 

szavazatszámláló bizottság tagjairól 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a társadalmi 

megbízatású alpolgármester megválasztásához kapcsolódó titkos 

szavazás előkészítését és lebonyolítását végző szavazatszámláló 

bizottság tagjainak a következő képviselőket választja meg: 

4. Laukó Zsuzsanna 

5. Tuska Pálné 

6. Benyó Pál 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a szavazatszámláló bizottság megválasztja az 

elnökét, aki a szünetet követően beszámol a szavazás eredményéről. A titkos szavazás 

lebonyolítása idejére szünetet rendel el. 

S Z Ü N E T  

Dr. Garay Rita polgármester: A szünetet követően megállapítja, hogy az ülés határozatképes, 

és az ülést folytatja. Megkéri a szavazatszámláló bizottság elnökét, Tuska Pálnét, hogy 

ismertesse a titkos szavazás eredményét. 

Tuska Pálné képviselő, a szavazatszámláló bizottság elnöke: Elmondja, hogy a szavazás 

rendben lezajlott. Varga András társadalmi megbízatású alpolgármester jelöltre leadott 

érvényes szavazatok száma 8 db, érvénytelen szavazatok száma 0 db. Az érvényes szavazatok 

közül 5 db igen, 3 db nem és 0 db tartózkodás volt.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: A titkos szavazás eredményeként az alábbiakat állapítja meg:  

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 3 ellenszavazat mellett és tartózkodás nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

237/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a társadalmi megbízatású alpolgármester személyéről 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete társadalmi 

megbízatású alpolgármesternek Varga András 5940 Tótkomlós, 

Rákóczi utca 14. szám alatti lakost választja meg. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Felkéri Varga Andrást, hogy társadalmi megbízatású 

alpolgármesteri minőségében tegye le az esküt. Megkéri a jelenlevőket, hogy az eskütétel 

idejére álljanak fel. 

 

Laukó Zsuzsanna, Dr. Libor Zsuzsanna és Zsura Zoltán képviselők elhagyják az üléstermet. 
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Dr. Garay Rita polgármester: Előolvassa az alábbi megszövegezésű esküszöveget:   

 

"Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és 

annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; 

társadalmi megbízatású alpolgármesteri tisztségemből eredő feladataimat Tótkomlós Város 

fejlődésének előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar 

nemzet javára gyakorlom.  

 

(Az eskütevő meggyőződése szerint)  

Isten engem úgy segéljen!"  

 

Az esküt tett társadalmi megbízatású alpolgármester aláírja az esküokmányt. 

Az esküokmány a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

Laukó Zsuzsanna, Dr. Libor Zsuzsanna és Zsura Zoltán képviselők visszajönnek az 

ülésterembe. 

 

Matajsz András, tótkomlósi lakos: Szeretne gratulálni a Képviselő-testületnek és nem Varga 

Andrásnak, de azért neki is gratulál. Azért gratulál a Képviselő-testületnek, hogy Varga 

Andrást megválasztották, ugyanis el kellene már dönteni, hogy ne mindig 5:3 legyen a 

szavazatok aránya, hanem merje a FIDESZ-es Képviselő-testületből is valaki kifejteni a 

véleményét.  Tudja azt, hogy az 5 tagból 2 vagy 3 képviselőnek nem ez a véleménye, de nekik 

így kell szavazni. Nem akar bántani senkit, de el kellene gondolkozni azon, amit Antall József 

mondott, amikor megnyerte a demokráciát: „Ha tovább akarjuk fejleszteni és együtt akarunk 

dolgozni, akkor kompromisszumot kötünk mindenkivel.” Azonban a 3 független képviselőt 

mindig lekezelően kezelik. Így nem fognak tudni együtt dolgozni. Megkérdezi a Képviselő-

testület tagjait, hogy a városért akarnak dolgozni, vagy pedig a FIDESZ pártért? Mert ha a 

FIDESZ pártért, akkor hagyják abba az egész játékot, és fejezzék be. Köszöni, hogy 

meghallgatták.   

 

Dr. Pertich Attila, tótkomlósi lakos: Dr. Libor Zsuzsanna képviselő hozzászólásához szeretne 

csatlakozni. Arra kéri Varga András társadalmi megbízatású alpolgármester urat, hogy ahogy 

elmondta a doktornő úgy döntsön, függetlenül attól, hogy ellene most lejárató hadjárat volt. 

Azt gondolja, hogy azok az elvek, amit Dr. Libor Zsuzsanna képviselő elmondott, nagyon 

fontos, hogy a cselekedetében vezéreljék. Nagyon örül annak, hogy ennyire ellene vannak, 

mert ez azt jelenti, hogy eddig, mint pénzügyi bizottsági vezető jól teljesítette a feladatát, 

hiszen sokakat nem engedett a húsos fazékhoz. Nagyon reméli, hogy a továbbiakban is a 

város érdekében így fog cselekedni. Meg kell nézni azt az elmúlt pár évet, amelyeket ő 

vezetett, hogy mennyi beruházás és mennyi egyéb javadalom jutott Tótkomlósra és nem 

voltak korrupcióra utaló jelek. Ezzel nyugodtan el lehet számoltatni, nem kell mosolyogni. 

Továbbra is biztatja Varga Andrást, nem kell mással foglalkozni. „A karaván halad, a kutyák 

meg ugatnak.”  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Elmondja, hogy ők tisztelettel elismerik Varga Andrásnak az 

eddigi munkáját, nem kérdőjelezik meg, hogy mennyit teljesített a városért, ők csak azt 

kérdőjelezik meg, hogy a választási eredmények tudatában ez megfelelő döntés volt-e.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a napirendi pont kapcsán vannak még 

határozati javaslatok. A társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíját az Mötv. 

értelmében a Képviselő-testület állapítja meg. A törvény részletesen szabályozza azt, hogy a 

társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíja a társadalmi megbízatású polgármester 

tiszteletdíjának minimum 70 %-a, azaz 157.000,- Ft, maximum 90 %-a, azaz 201.900.-Ft 
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lehet, melynek egészéről, vagy meghatározott részéről a Képviselő-testülethez intézett írásbeli 

nyilatkozatával lemondhat. 

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata?  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Javasolja, hogy a társadalmi megbízatású alpolgármester 

tiszteletdíját a társadalmi megbízású polgármester tiszteletdíjának 70 %-ában határozza meg a 

Képviselő-testület.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel, hozzászólása, más 

javaslat? Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, szavazásra bocsátja az 

A/2. határozati javaslatot kiegészítve az elhangzott javaslattal.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 2 tartózkodás mellett hozta meg az 

alábbi határozatot: 

238/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíjáról  

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete Varga András 

társadalmi megbízatású alpolgármester havi tiszteletdíját a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 71. § (5) bekezdése alapján a társadalmi megbízatású 

polgármester tiszteletdíjának 70 %-ában, azaz 157.000,- Ft összegben 

állapítja meg, melynek 2014. évi pénzügyi fedezetét az Önkormányzat 

2014. évi költségvetése általános tartaléka terhére biztosítja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Az Mötv. kimondja továbbá, hogy a társadalmi megbízatású 

alpolgármester havonta a tiszteletdíjának 15%-ában meghatározott összegű költségtérítésre is 

jogosult. A törvény ebben az esetben nem ad mérlegelési lehetőséget. Jelen esetben a 

költségtérítés összege 23.550,- Ft. Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata? Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra 

bocsátja az A/3. határozati javaslatot azzal a kiegészítéssel, hogy Varga András társadalmi 

megbízatású alpolgármester havi költségtérítését a tiszteletdíjának 15 %-ában, azaz 23.550,- 

Ft összegben állapítja meg a Képviselő-testület.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

239/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a társadalmi megbízatású alpolgármester költségtérítéséről 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete Varga András 

társadalmi megbízatású alpolgármester havi költségtérítését a 

Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 80. § (3) bekezdése alapján tiszteletdíjának 15 %-ában, azaz 

23.550,- Ft összegben állapítja meg, melynek 2014. évi pénzügyi 

fedezetét az Önkormányzat 2014. évi költségvetése általános tartaléka 

terhére biztosítja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 
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Határidő: azonnal 

 

 

3. A.) Döntés a tanácsnok személyéről 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a 3. napirendi pont A.) és B.) részből áll. Az 

A.) napirendi pont döntés a tanácsnok személyéről, a B.) napirendi pont pedig az ehhez 

kapcsolódó rendelet módosítást tartalmazza, melyben a tanácsnok havi tiszteletdíját kell 

meghatározni.  

A 3/A. előterjesztés tartalmazza a tanácsnok személyére tett javaslatát, melyben Takács 

Ferenc személyét jelöli meg.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel 

kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja az A/1. határozati 

javaslatot, mely szerint Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete városkapcsolati 

tanácsnoknak Takács Ferenc képviselőt választja meg. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 2 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett hozta meg az 

alábbi határozatot: 

240/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a tanácsnok személyéről 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete városkapcsolati 

tanácsnoknak Takács Ferenc képviselőt választja meg. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a jelenlegi költségvetésben a szabad 

pénzeszköz az általános tartalékba került elhelyezésre, ezért jelenleg a Képviselő-testület az 

általános tartalék terhére tudja a tiszteletdíj különbözetének fedezetét biztosítani. Megkérdezi, 

hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel kérdés, észrevétel, 

hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja az A/2. határozati javaslatot, mely szerint 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a városkapcsolati tanácsnok részére 

önkormányzati rendeletben megállapításra kerülő tiszteletdíjának fedezetét az Önkormányzat 

2014. évi költségvetése általános tartaléka terhére biztosítja. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 2 tartózkodás mellett hozta meg az 

alábbi határozatot: 

241/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a tanácsnoki tiszteletdíj pénzügyi fedezetéről 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a városkapcsolati 

tanácsnok részére önkormányzati rendeletben megállapításra kerülő 

tiszteletdíjának fedezetét az Önkormányzat 2014. évi költségvetése 

általános tartaléka terhére biztosítja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: értelem szerint 
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3. B.) A Képviselő-testület tagjainak és a Képviselő-testület bizottságai nem 

képviselő tagjainak tiszteletdíjáról és költségtérítéséről szóló 1/2007. (I. 30.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy eddig a tanácsnok tiszteletdíját a rendelet nem 

tartalmazta, azonban az önkormányzati rendeletbe ezt szabályozni kell. A tanácsnok havi 

tiszteletdíja az alapdíj „x” %-kal növelt összege lehet.  A tiszteletdíj felső/alsó határát az 

Mötv. nem határozza meg, annak mértékét a Képviselő-testület állapítja meg. Megkérdezi, 

hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, hozzászólás, illetve a % 

mértékére javaslat? Tájékoztatásként elmondja, hogy korábban volt tanácsnoki tisztség, ahol a 

tanácsnok tiszteletdíja a bizottsági elnökök tiszteletdíjával volt azonos összegű.  

Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, javasolja, hogy a korábbi tanácsnok 

tiszteletdíja összegével megegyezően határozzák meg a tanácsnok tiszteletdíját. Ez azt jelenti, 

hogy a tanácsnok tiszteletdíja az alapdíj 90 %-kal növelt összege. Szavazásra bocsátja a 

képviselő-testület tagjainak és a képviselő-testület bizottságai nem képviselő tagjainak 

tiszteltdíjáról és költségtérítéséről szóló 1/2007. (I. 30.) önkormányzati rendelet módosítására 

készített rendelet tervezetet kiegészítve azzal, hogy a tanácsnok havi tiszteletdíja az alapdíj 90 

%-kal növelt összege. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 2 tartózkodás mellett alkotta meg az 

alábbi rendeletet:   

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének 

16/2014. (……..) önkormányzati rendelete 

 

a képviselő-testület tagjainak és a képviselő-testület bizottságai nem 

képviselő tagjainak tiszteltdíjáról és költségtérítéséről szóló 1/2007. 

(I. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 35. § (1) bekezdésében foglalt 

felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott 

feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

 

1. § 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének a képviselő-testület tagjainak és a 

képviselő-testület bizottságai nem képviselő tagjainak tiszteltdíjáról és költségtérítéséről szóló 

1/2007. (I.30.) önkormányzati rendeletének 2.§-a az alábbi (5) bekezdéssel egészül ki: 

 

„(5) A tanácsnok havi tiszteletdíja az alapdíj 90 %-kal növelt összege.” 

 

2. § 

 

E rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 

 

 

 Dr. Garay Rita  Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina 

 polgármester  jegyző 
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4. A Képviselő-testület bizottságai nem képviselő tagjainak megválasztása 

 
Dr. Garay Rita polgármester: A Képviselő-testület az alakuló ülésen az eddig működött 3 

bizottság képviselő tagjait megválasztotta. Jelen ülés keretében a bizottságok javaslatot 

tesznek arra, hogy kiket javasolnak a bizottságok nem képviselő tagjainak személyére. 

Megkéri Benyó Pál képviselőt, bizottsági elnököt, hogy ismertesse a Városfejlesztési és 

Pénzügyi Bizottság javaslatait: 

 

Benyó Pál képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslatait:  

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testületének, hogy a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

nem képviselő tagjának Boros Imre 5940 Tótkomlós, Móricz Zsigmond utca 52. szám alatti 

lakost válassza meg. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testületének, hogy a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

nem képviselő tagjának Hovorka István 5940 Tótkomlós, Erzsébet utca 1/B. II. 6. szám alatti 

lakost válassza meg. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottsága javasolja a Képviselő-testületének, hogy a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

nem képviselő tagjának Malya András 5820 Mezőhegyes, Posta utca 10. szám alatti lakost 

válassza meg.” 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkéri Tuska Pálné képviselőt, bizottsági elnököt, hogy 

ismertesse az Oktatási és Kulturális Bizottság javaslatait: 

 

Tuska Pálné képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti az Oktatási és Kulturális Bizottság 

javaslatait:  

Elmondja, hogy Krcsméri Gábor személyét illetően 1 igen szavazat és 2 ellenszavazat mellett 

nem született határozat.  

 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási és Kulturális Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületének, hogy az Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő 

tagjának Moravszki Gábor 5940 Tótkomlós, Bot utca 13. szám alatti lakost válassza meg. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Oktatási és Kulturális Bizottsága 

javasolja a Képviselő-testületének, hogy az Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő 

tagjának Bohácsné Nyiregyházki Zsuzsanna 5940 Tótkomlós, Aradi utca 2. szám alatti lakost 

válassza meg.” 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkéri Malya György képviselőt, bizottsági elnököt, hogy 

ismertesse a Szociális Bizottság javaslatait: 

 

Malya György képviselő, bizottsági elnök: Ismerteti a Szociális Bizottság javaslatait:  

Elmondja, hogy Dr. Antal Gabriella személyét illetően 1 igen szavazat és 2 tartózkodás 

mellett nem született határozat.  
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„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális Bizottsága javasolja a 

Képviselő-testületének, hogy a Szociális Bizottság nem képviselő tagjának Kovácsné Csiszár 

Klára 5940 Tótkomlós, Vasvári utca 13. szám alatti lakost válassza meg. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testületének Szociális Bizottsága javasolja a 

Képviselő-testületének, hogy a Szociális Bizottság nem képviselő tagjának Czirléné Kovács 

Tímea 5940 Tótkomlós, Aradi utca 35. szám alatti lakost válassza meg.” 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban van-e 

valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, más javaslata?  

 

Zsura Zoltán képviselő: A Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottsági ülésen is elmondta azt a 

kérését és véleményét a döntéshozatallal kapcsolatban, hogy azt minimálisan elvárnák, vagy 

legalábbis szeretnék, ha úgy történne, ha az ők általuk javasolt személyek közül is legalább 

valaki bekerülne olyan jelleggel a bizottságba, hogy az a 3 ember, aki egyébként 1/3-a a 

képviselő-testületnek, érezze, hogy őket is nemhogy emberszámba, de legalábbis 

valamennyire figyelembe veszik a döntéseknél. Úgy érezte, hogy a bizottsági ülésen a 

véleménye valamennyire nyitott fülekre talált. Ezt alátámasztotta azzal a levéllel, amelyet a 

polgármester asszonynak írtak még a választás utáni napokban. Ebben a levélben azt fejtették 

ki legfőképpen, hogy nem szeretnének pártoskodni, nem szeretnének frakciózni és nem 

szeretnének azzal foglalkozni, hogy ki hogyan, és kit tud kitúrni és honnan. Ennek ellenére, 

mint most látható, a javaslatuknak nyoma sincsen, melyet nehezen tud így értelmezni. 

Megkérdezi, hogy hol van itt a demokrácia? A frakció hűség mindent felülír? Nagyon 

sajnálja, hogy a képviselő társai a beszélgetésük kapcsán szavazógépekké váltak egy eléggé 

elposványosodó rendszerben és úgy érzi, ez nem igazából sarkallja őket majd arra, hogy 

tényleg kompromisszumos és jó munkát tudjanak majd végezni a jövőben. 5 évig kell egymás 

mellett dolgozniuk, és ebben szeretett volna nagyon konstruktívan részt venni. Reméli, hogy 

lesz lehetőségük erre a munkára. Ebből kifolyólag javasolja, hogy Krcsméri Gábort és Dr. 

Antal Gabriellát a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjainak válassza 

meg a Képviselő-testület.  

 

Laukó Zsuzsanna képviselő: Csatlakozik Zsura Zoltán képviselő úrhoz. Valóban azt látja - 

Krcsméri Gábort javasolta az Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő tajgai sorába -, 

hogy azok az érvek, melyeket Tuska Pálné képviselő felsorakoztatott a bizottsági ülésen, azok 

ugyanúgy Krcsméri Gáborra is vonatkoznak, mint Moravszki Gáborra. Fiatal, agilis, az 

oktatásban, a kultúrában kimagasló szerepet töltött be az elmúlt időszakban. Krcsméri Gábor 

mellett azonban még az is szólna, hogy 1001 szavazattal bizalmat szavaztak neki a 

választópolgárok. Nem tudja, hogy a két fiatalember közül miért éppen Moravszki Gábor az, 

aki elsőbbséget élvez Krcsméri Gáborral szemben, hiszen utóbbi személyét azért támogatná 

Tótkomlós lakosainak nagy része is. Itt elhangzott Krcsméri Gábor neve más bizottság 

kapcsán is, de úgy gondolja, hogy az Oktatási és Kulturális Bizottságnak igazán hasznára 

lenne a munkája.    

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, más javaslata? Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, más 

javaslat nem volt, először szavazásra bocstája az 1. határozati javaslatot, mely szerint a 

Képviselő-testület bizottságai nem képviselő tagjainak megválasztásáról személyenként 

hozott határozatokban dönt a Képviselő-testület. 
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

242/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

A Képviselő-testület bizottságai nem képviselő tagjainak megválasztása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete bizottságai nem 

képviselő tagjainak megválasztásáról személyenként hozott 

határozatokban dönt. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja Zsura Zoltán képviselő úr módosító 

indítványát, mely szerint Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának Krcsméri Gábort választja 

meg. 

 

3 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül a módosító indítványt a 

Képviselő-testület nem szavazta meg. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja Zsura Zoltán képviselő úr módosító 

indítványát, mely szerint Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának Dr. Antal Gabriellát választja 

meg. 

 

3 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül a módosító indítványt a 

Képviselő-testület nem szavazta meg. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslatának megfelelően az alábbi határozati javaslatot:  

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottság nem képviselő tagjának Boros Imre 5940 Tótkomlós, Móricz Zsigmond utca 52. 

szám alatti lakost megválasztja.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 3 ellenszavazat mellett és tartózkodás nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

243/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának 

megválasztásáról 

I. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának Boros 

Imre 5940 Tótkomlós, Móricz Zsigmond utca 52. szám alatti lakost 

megválasztja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 
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Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy előzetesen megkérdezték a jegyző asszonnyal 

a bizottságokba javasolt nem képviselő tagokat, hogy kérik-e zárt ülés tartását, és mindenki 

azt mondta, hogy nem kérik. Most újra megkérdezi – elnézést kérve azoktól, akiktől eddig 

nem kérdezte meg – Boros Imrét, hogy kéri-e zárt ülés tartását?  

 

Boros Imre nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Zsura Zoltán képviselő kimegy az ülésteremből. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi Hovorka Istvánt, hogy kéri-e zárt ülés tartását? 

 

Hovorka István nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslatának megfelelően az alábbi határozati javaslatot:  

 „Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottság nem képviselő tagjának Hovorka István 5940 Tótkomlós, Erzsébet utca 1/B. II. 6. 

szám alatti lakost megválasztja.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 7 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 2 ellenszavazat mellett és tartózkodás nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

244/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának 

megválasztásáról 

II. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának 

Hovorka István 5940 Tótkomlós, Erzsébet utca 1/B. II. 6. szám alatti 

lakost megválasztja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi Malya Andrást, hogy kéri-e zárt ülés tartását? 

 

Malya Amdrás nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság 

javaslatának megfelelően az alábbi határozati javaslatot:  

 „Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Városfejlesztési és Pénzügyi 

Bizottság nem képviselő tagjának Malya Andás 5820 Mezőhegyes, Posta utca 10.szám alatti 

lakost megválasztja.” 
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 7 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 2 ellenszavazat mellett és tartózkodás nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

245/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának 

megválasztásáról 

III. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 

Városfejlesztési és Pénzügyi Bizottság nem képviselő tagjának Malya 

András 5820 Mezőhegyes, Posta utca 10. szám alatti lakost 

megválasztja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Zsura Zoltán képviselő visszajön a testületi ülésre. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi Krcsméri Gábort, hogy kéri-e zárt ülés tartását? 

 

Krcsméri Gábor nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja Laukó Zsuzsanna képviselő asszony 

módosító indítványát, mely szerint Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete az 

Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő tagjának Krcsméri Gábort választja meg. 

 

3 igen szavazattal, 5 tartózkodás mellett, ellenszavazat nélkül a módosító indítványt a 

Képviselő-testület nem szavazta meg. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi Bohácsné Nyiregyházki Zsuzsannát, hogy kéri-e 

zárt ülés tartását? 

 

Bohácsné Nyiregyházki Zsuzsanna nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja az Oktatási és Kulturális Bizottság 

javaslatának megfelelően az alábbi határozati javaslatot:  

 „Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Oktatási és Kulturális Bizottság 

nem képviselő tagjának Bohácsné Nyiregyházki Zsuzsanna 5940 Tótkomlós, Aradi utca 2/a. 

szám alatti lakost megválasztja.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 6 igen szavazattal, 2 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

246/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés az Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő tagjának 

megválasztásáról 

I. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Oktatási és 

Kulturális Bizottság nem képviselő tagjának Bohácsné Nyiregyházki 

Zsuzsanna 5940 Tótkomlós, Aradi utca 2/a. szám alatti lakost 

megválasztja. 
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Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi Moravszki Gábort, hogy kéri-e zárt ülés tartását? 

 

Moravszki Gábor nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja az Oktatási és Kulturális Bizottság 

javaslatának megfelelően az alábbi határozati javaslatot:  

 „Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Oktatási és Kulturális Bizottság 

nem képviselő tagjának Moravszki Gábor 5940 Tótkomlós, Bot utca 13. szám alatti lakost 

megválasztja.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

247/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés az Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő tagjának 

megválasztásáról 

II. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Oktatási és 

Kulturális Bizottság nem képviselő tagjának Moravszki Gábor 5940 

Tótkomlós, Bot utca 13. szám alatti lakost megválasztja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi Kovácsné Csiszár Klárát, hogy kéri-e zárt ülés 

tartását? 

 

Kovácsné Csiszár Klára nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Szociális Bizottság javaslatának 

megfelelően az alábbi határozati javaslatot:  

 „Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szociális Bizottság nem képviselő 

tagjának Kovácsné Csiszár Klára 5940 Tótkomlós, Vasvári utca 13. szám alatti lakost 

megválasztja.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

248/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a Szociális Bizottság nem képviselő tagjának megválasztásáról 

I. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szociális 

Bizottság nem képviselő tagjának Kovácsné Csiszár Klára 5940 

Tótkomlós, Vasvári utca 13. szám alatti lakost megválasztja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 
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Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi Czirléné Kovács Tímeát, hogy kéri-e zárt ülés 

tartását? 

 

Czirléné Kovács Tímea nem kéri zárt ülés tartását.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szavazásra bocsátja a Szociális Bizottság javaslatának 

megfelelően az alábbi határozati javaslatot:  

 „Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szociális Bizottság nem képviselő 

tagjának Czirléné Kovács Tímea 5940 Tótkomlós, Aradi utca 35. szám alatti lakost 

megválasztja.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

249/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a Szociális Bizottság nem képviselő tagjának megválasztásáról 

II. 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Szociális 

Bizottság nem képviselő tagjának Czirléné Kovács Tímea 5940 

Tótkomlós, Aradi utca 35. szám alatti lakost megválasztja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Felkéri a megválasztott nem képviselő bizottsági tagokat, hogy 

tegyék le az esküt. Megkéri a jelenlevőket, hogy az eskütétel idejére álljanak fel. 

 

Előolvassa az alábbi megszövegezésű esküszöveget:   

 

"Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és 

annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; 

bizottsági tagságomból eredő feladataimat Tótkomlós Város fejlődésének előmozdítása 

érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára gyakorlom.  

 

(Az eskütevő meggyőződése szerint)  

Isten engem úgy segéljen!"  

 

Az esküt tett bizottsági tagok aláírják az esküokmányt. 

Az esküokmány a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

5. A „Tótkomlós csatornázásának és szennyvíztisztításának fejlesztése” című 

pályázat többlettámogatásának felhasználása  

 
Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az előterjesztés tartalmazza, hogy 2014. 

szeptember 25-én a támogatási szerződés módosításának aláírására került sor, mely szerint a 

támogatás mértéke közel 10 %-kal megnövekedett. Ez azt jelenti, hogy közel 250 millió 

forinttal több támogatásban fog részesülni a projekt. A többlettámogatás felhasználására tesz 

javaslatot az előterjesztés, mely tartalmazza annak indokait, hogy miért lenne célszerű 

esetlegesen a lakosság terhét csökkenteni azzal, ha a többlettámogatásból átvállalná a Társulat 

majdan a lakossági bekötések finanszírozását.  A határozati javaslatban a Képviselő-testület 

csak javaslatot tesz a Társulatnak, hogy milyen célra használja fel a Társulat a 
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többlettámogatást, illetve arra, hogy a hivatal dolgozói kezdjék meg annak előkészítését. 

Várja a javaslatokat arra vonatkozóan, hogy a céltartalékot mire tudná az önkormányzat 

felhasználni?  

Tájékoztatásként elmondja, hogy a szennyvízberuházás kapcsán 2014. november 19-én 

lakossági fórum megtartására kerül sor, ahol jelen lesz a kivitelező, a Társulat menedzsmentje 

és minden kérdésre válaszolni fognak.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, más javaslata?  

 

Laukó Zsuzsanna képviselő: Megkérdezi, hogy a 253 millió forint többlettámogatás minden 

lakóház bekötésére elegendő lesz, melyet a kaputól a szennyvízaknáig elvégeznek?  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Álláspontja szerint igen, és úgy gondolja, hogy ezen felül még 

mindig maradhat tartalék.  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Elmondja, hogy levélben kérték a tisztelt jegyző asszonyt, 

hogy betekintést nyerhessenek a műszaki osztály ezen pályázatába, a projekttel kapcsolatos 

mélyebb részleteibe. A jegyző asszony felajánlott egy későbbi időpontot, de mivel az idő 

rövidsége miatt ebben nem tudtak olyan mélyen betekintést nyerni, hogy ebbe érdemben 

tudjanak reagálni, így tartózkodni szeretnének ez ügybe. Mindazon által szeretnék segíteni a 

munkát szakértelmükkel, és ezért szeretnék, ha mind a műszaki osztályon, mind pedig a 

pénzügyi osztályon ezen pályázattal és projekttel kapcsolatban mélyebb betekintést 

nyerhetnének. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Természetesen nincs semmi akadálya annak, hogy a pályázati 

anyagba betekinthessenek. 

 

Zsura Zoltán képviselő: Elmondja, hogy a cél nagyon jó, és nyilván mindenki örömmel fogja 

venni, hiszen amit nem kell kifizetni az nyilván olyan dolog, amit meg kell becsülni. Azonban 

úgy tudja, hogy már történtek ilyen jellegű kiépítések. Megkérdezi, hogy ezekkel mi lesz? 

Őket hogy lehet kompenzálni, vagy van erre valamilyen lehetőség? Úgy tudja, hogy a cégek, 

akik Tótkomlóson dolgoznak felajánlották bizonyos ellentérítés fejében, hogy kiépítik – nem 

kötik még rá – a tisztító aknáig a lakáson belüli csatorna szakaszt, és ezek több helyen meg is 

valósultak.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Erről a problémáról nekik is tudomásuk van. Azoknál, akiknél 

felajánlották a kivitelezők a házi bekötés kivitelezését is, kéri, hogy azok a lakosok jelezzék 

azt az önkormányzat felé. Több fórumon is elhangzott, az újságban is többször leközölték, 

hogy a házi bekötéseket addig nem szabad elvégezni, amíg erre az üzemeltető nem ad 

lehetőséget. Ahol ezeket a munkálatokat felajánlották, ott egyrészt a kivitelező céget 

felelősségre kell vonni, hogy ezt miért csinálták meg, de amíg nincs tudomások arról, hogy 

ezek a munkálatok hol lettek elvégezve, addig ezt nem tudják végrehajtani, ezért kéri a 

lakosok jelentkezését. Amennyiben van olyan lakos, aki ezért fizetett, azzal utólag már nem 

tudnak mit kezdeni.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Úgy tudja, hogy nem kötöttek rá a tisztító csatornára, csak azt 

kiépítették, melyet „x” összegért ajánlottak fel több helyen.  

 

Benyó Pál képviselő: Annyival szeretné pontosítani Zsura Zoltán képviselő hozzászólását, 

hogy nem az alvállalkozók végezték el a feladatokat, hanem az alvállalkozóknál 

foglalkoztatott segédmunkások, meg bizonyos emberek. Így az alvállalkozók nem fognak 

ezért felelősséget vállalni, ez minden lakosnak a saját felelőssége. Több fórumon nyilvánosan 

elhangzott, hogy addig senki ne építse ki a vezetéket a tisztító aknáig, amíg nincs az öblözet 

átadva. Ezért mindenkinek a saját felelőssége az, ha bizonyos embereknél, akik felkínálták ezt 
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a lehetőséget, megrendelték a munkát. Ha lesz pontos kimutatás arról, hogy Tótkomlós 

területén mennyi kiépítés történt, akkor esetleg majd valami kárpótláson lehet gondolkodni.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szintén úgy gondolja, hogy először ismerjék meg a pontos 

számokat, és esetleg az előkészítés során a menedzsmentet is megkérdezik arról, hogy más 

településeken ez hogyan működött, és van-e utólagos elszámolásra lehetőség (ha számlával 

igazolja a bekötést). Esetleg ha van számlájuk, akkor - ha kidolgozzák az elszámolás formáját 

– lehetséges lehet annak elszámolása.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? 

Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja az alábbi 

határozati javaslatot:  

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a KEOP-1.2.0/2F/09-2010-0087 

azonosító számú, a Tótkomlós csatornázásának és szennyvíztisztításának fejlesztése című 

projekt támogatási többletbevételek kapcsán képezhető céltartalék felhasználását az 

ingatlanoknak a szennyvízcsatorna hálózatra rákötését biztosító csatornaszakasz, az 

úgynevezett „lakossági házi bekötések” megvalósítására javasolja felhasználni és elrendeli 

annak előkészítését a Tótkomlósi Csatornamű Vízgazdálkodási Társulat bevonásával.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

250/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

A „Tótkomlós csatornázásának és szennyvíztisztításának fejlesztése” című 

pályázat többlettámogatásának felhasználása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a KEOP-

1.2.0/2F/09-2010-0087 azonosító számú, a Tótkomlós 

csatornázásának és szennyvíztisztításának fejlesztése című projekt 

támogatási többletbevételek kapcsán képezhető céltartalék 

felhasználását az ingatlanoknak a szennyvízcsatorna hálózatra 

rákötését biztosító csatornaszakasz, az úgynevezett „lakossági házi 

bekötések” megvalósítására javasolja felhasználni és elrendeli annak 

előkészítését a Tótkomlósi Csatornamű Vízgazdálkodási Társulat 

bevonásával. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

             Juhász Pál Társulat elnöke 

Határidő: azonnal 

 

 

6. A.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. tájékoztatója a 2014. évi vállalkozási  

tevékenysége bevételeiről és kiadásairól 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Köszönti a képviselő-testületi ülésre meghívott és megjelent 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető asszonyt, aki a tájékoztatót készítette.   

Elmondja, hogy a tájékoztató készítésére a Képviselő-testület utasításának megfelelően került 

sor, mely tartalmazza a bevételeket és kiadásokat. Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, javaslata? 

 

Zsura Zoltán képviselő: A Kft. vállalkozási ágával kapcsolatban elmondja, hogy ennek 

eredménye gyakorlatilag 11.281 E Ft bevételt mutat. A rendelkezésre álló információk és 

ismeretek alapján megkérdezi, hogy a vállalkozási jelleg mennyire domborodik ki a Kft. 

munkáján belül, van-e még benne olyan tartalék, amely a Kft. vállalkozási tevékenységének 
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az eredményét ennél jóval nagyobb összegben tudná biztosítani, hiszen ma már egy 11 milliós 

árbevétel, egy egyszemélyes vállalkozásnak sem jelent isten igazából eredményt. Mi az oka 

annak, hogy ennyire alacsony a vállalkozásnak az eredményessége?  

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Elmondja, hogy az elmúlt 7-8 évben a Kft. működésében 

több évben is sokkal nagyobb árbevétel volt a vállalkozási tevékenység területén. Az elmúlt 2 

évben sajnos nem kapott a Kft. nagymértékű megrendeléseket. Jelen pillanatban ezt a 11 

milliós árbevételt látják. Megkéri a képviselő urat, hogy ismételje meg a következő kérdését. 

 

Zsura Zoltán képviselő: Gyakorlatilag a rendelkezésre álló infrastruktúra, amely a Kft-nek 

már korábban is a rendelkezésére állt ad-e módot és lehetőséget az irányba, hogy egy 

intenzívebb vállalkozási tevékenységet folytasson, illetve látnak- e lehetőséget arra, hogy ezt 

fejlesszék, irányokat szabjanak meg, hogy próbáljanak piacot keresni, hogy ezt a nagyon 

alacsony bevételt fokozni lehessen, vagy növelni? 

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Minden erejükkel azon vannak, hogy nagyobb piacot 

találjanak, azonban el kell mondania, hogy a városüzemeltetés vállalkozási részének létszáma 

jelen pillanatban elég alacsony, pár főre tehető: 2 asztalos dolgozik, nincs kőműves és 

villanyszerelő, és nincsenek olyan szakembereik, akikre építeni tudnának. Az elmúlt években 

alvállalkozóként jutottak munkához, és bizonyos kivitelezéseket végeztek el. Komoly 

munkálatokra most is képes lenne a cég, úgy gondolja, hogy plusz alvállalkozókat tudnának 

besorakoztatni, azonban munka hiányában jelenleg ebben az évben ezt nem tudták 

bizonyítani.  

 

Benyó Pál képviselő: Zsura Zoltán képviselő kérdésére válaszolva elmondja, hogy majdnem 

jó volt a megközelítés, hogy egyszemélyes vállalkozás, abban a tekintetben, hogy a folyékony 

hulladékszállítást valóban egy gépjárművel végzik. A fő tevékenységi körük ebben az évben 

sajnálatos módon a folyékony hulladékszállításból ered, ez teszi ki a bevétel zömét, és a 

kiadás oldalon is a szennyvízbefogadás, megsemmisítés tétele soron vannak a milliós 

kiadások. Az ügyvezető asszony által elmondott dolog valóban igaz, hogy az előző években 

voltak olyan beruházások, amire a Kft-nek nem volt kapacitása, külső alvállalkozók 

bevonásával valósultak meg. Aki ismeri a kivitelezési munka folyamatát az tudja, hogy az 

alvállalkozó kifizetése után is a vállalt összegből maradt maradványösszeg, nyereség 

képződött. Ezért volt akkor kedvezőbb a bevételi-kiadási oldal különbözete. Ebben az évben 

sajnos a szennyvízberuházás során olyan feladatot kaptak, amit most kb. két hete végeznek 

alvállalkozói minőségben. Ez azt jelenti, hogy a szilárd burkolatú utaknál az aszfalt átvágások 

idáig murvával voltak feltöltve, most ezt el kell távolítaniuk és CKT betonnal kell az átvágást 

pótolniuk. Ebből a IV. negyedévben jelentősebb bevételre fognak szert tenni, illetve gépi 

munkát végeztek a szennyvízberuházásnál, melynek összege – szerény számítás mellett – 

körülbelül 5-6 millió forint lesz. Nagyobb összeget nem akar mondani, mert lehet, hogy az 

már nem fog megvalósulni.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Arra szeretett volna egyébként kitérni, hogy lett volna lehetőség arra, 

hogy a szennyvízberuházásba jobban bekapcsolódjon a cég, tehát sokkal több olyan 

tevékenységet bevállaljon, ami ebből nyilván több bevételt hozhatott volna? A kérdésére a 

választ megkapta, köszöni szépen.  

Lenne még egy kérdése a beszámolóval kapcsolatban. Az igazgatási kiadásokkal 

kapcsolatosan – durván fejben összeadva az 11,5 millió forint, mely szét van osztva nyilván 

tételenként, illetve tevékenységi nemenként – megkérdezi, hogy az mit tartalmaz?    

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Az igazgatási költségek tartalmazzák a Kft. ügyvitelében 

dolgozók béreit, azok járulékait, a helyi iparűzési adót, a központtal kapcsolatos egyéb 

költségeket, mint például papírt, irodaszert, stb., és egyéb ilyen járulékos költségeket.  
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Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban van-e 

valakinek további kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel további kérdés, 

észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a tájékoztató elfogadását.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 5 igen szavazattal, 3 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

251/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

A Komlós Településszolgáltatási Kft. tájékoztatója a 2014. évi vállalkozási 

tevékenysége bevételeiről és kiadásairól 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komlós 

Településszolgáltatási Kft. 2014. évi vállalkozási tevékenységéből 

ténylegesen befolyt bevételeiről és a teljesített kiadásokról készített 

kimutatást, valamint a Kft. 2014. január – augusztus hónapokra 

vonatkozó gazdasági adatait tartalmazó kimutatást elfogadja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: a határozat kiközlése 2014. november 7. 

 

 

   6. B.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. pénzügyi problémája 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a Komlós Településszolgáltatási Kft. 2014. 

évben az Önkormányzattól összesen 32.000.000.- Ft támogatási előirányzatot kapott. Az 

előterjesztés mellékletét képezi az ügyvezető által írt levél, mely tartalmazza azt, hogy milyen 

anyagi gondokkal küzd a Kft., és mennyi pénzre lenne szüksége.  

Megkérdezi, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e valakinek kérdése, észrevétele, 

hozzászólása, javaslata?  

 

Zsura Zoltán képviselő: Elnézést kér, hogy mindig ő akar kérdezni, vagy szólni, de a téma 

valamennyire közel áll hozzá, és egy picikét bele is lát. Egy kicsit előre menve Dr. Pertich 

Attilának mondaná azt, hogy szó szerint kutyául érezte magát, amikor az anyagot megkapta. 

Meglepődött azon, hogy a Kft.-nek ilyen problémái vannak jelen pillanatban. Az a gond, hogy 

a kutyák ugathatnak, de a karaván nem halad. Itt van a nagy gond. A további kérdése az lenne 

ezzel kapcsolatban, hogy mi az oka annak, hogy erre a mai képviselő-testületi ülésre került 

eléjük ez az anyag? Ez egy olyan anyag, amely gyakorlatilag bélyeget nyom egy 

gazdálkodásra, méghozzá nem egy jó bélyeget. Kereste magában az okot, hogy miért most ők 

kapták meg ezt, van rá ötlete, de ezt inkább nem mondja el senkinek, mert fölösleges lenne 

hangulatot kelteni. További kérdései: miért hagyták ennyire elharapózni ezt az állapotot? Azt, 

hogy egy önkormányzati Kft. gyakorlatilag a csőd szélén áll, sőt, csődben van, amikor le van 

írva feketén-fehéren, hogy a Kft. tartozik a NAV felé, a szolgáltatókat nem tudja kifizetni, 

több mint 3 hónapos energia és egyéb számlákkal nem tudnak elszámolni. Miért hagyták ezt 

ennyiben? Miért hagyták ezt így kialakulni? Ki tudott erről az állapotról? Volt-e korábban 

jelzés, és például Varga András, akit az előbb a polgármester asszony megnevezett, hogy 

ennek a területnek a nagy szakértője, miért nem szóltak korábban, időben, hogy itt ilyen 

állapotok kialakulhatnak? Miért nem tettek ellene? Hol voltak, kié a felelősség? Miért 

hallgatták el, mikor az ügyvezető többször is jelezte – úgy tudja közel két éve – ezt a 

problémát?  

 

Dr. Garay Rita polgármester: A Kft. ügyvezetője jelezte a problémát, ebben az évben 

elsőként áprilisban, amikor az önkormányzat többlettámogatást adott és felhívta a Kft.-t arra, 
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hogy próbálja a bevételeit növelni, illetőleg csökkenteni a kiadásait. Ezért is kérte az 

önkormányzat Képviselő-testülete, hogy havonta számoljon be a tevékenységéről. Ennek 

kapcsán megbízott az önkormányzat pályázat keretében egy külsős céget azzal, hogy a Kft. 

rentábilis működésére vonatkozóan tegyen javaslatokat. A javaslat benyújtásának határideje 

2014. szeptember 30-a lett volna, de mivel nem készültek el, ezért határidő módosításra került 

sor, melynek dátuma 2014. november 30. napja. Várják a külsős cég javaslatát. Az 

előterjesztésben szereplő hiány tény és való, erre kell megoldást találni. Átadja a szót 

Herczegné Mihály Rita ügyvezetőnek.  

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Annyival szeretné kiegészíteni az elhangzottakat, hogy 

több éve, minden negyedévben, illetve félévben beszámolót készít a gazdasági bizottság felé, 

amelyben leírja a Kft. pénzügyi helyzetét. Ez a probléma most már valóban nagyon 

megoldásra szorul. Bízik a pozitív elbírálásban és abban, hogy megoldást találnak a pénzügyi 

helyzetre.  

 

Laukó Zsuzsanna képviselő: Csatlakozik Zsura Zoltán képviselőhöz, mert úgy látja a 

tartozások táblázatban, hogy 2012. 01. 20-án már tartozás volt, akkor volt a fizetési határidő, 

és ez halmozódik egészen a mai napig. Erre már régen fel kellett volna figyelni. Szeretné 

megkérdezni, hogy a felügyelő bizottság tagjai is erre miért nem reagáltak? Nem ért nagyon a 

pénzügyekhez, de azt már ő is látja, hogy itt óriási a baj. Minek van a felügyelő bizottság, 3 

éve már, vagy 2 éve legalább ezt jelezni kellett volna és rendezni kellett volna valamilyen 

szinten? Hogyan tudták lezárni a 2012-es évet és a 2013-as évet ilyen tartozásokkal?  A 

határozatban a taggyűlés összehívását javasolja a polgármester asszony. Ezzel kapcsolatos a 

másik kérdése: kik a taggyűlés tagjai? Ezt nem tudja konkrétan. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a taggyűlés a tulajdonos, a tulajdonos pedig az 

önkormányzat, az önkormányzaton belül pedig a Képviselő-testület. Így volt megfogalmazva 

a levél, ezért került így a határozati javaslatba is.  

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Laukó Zsuzsanna képviselő első kérdésére válaszolva 

elmondja, hogy jelenleg a felügyelő bizottság tagjai: elnök, Dékány László, tagok, Dr. Pertich 

Attila és Lászik Gábor. A felügyelő bizottsági ülések évente 1-2 alkalommal voltak, éves 

zárás előtt mindig összeültek, illetve esetleges kirívó problémák alkalmával és áttárgyalták a 

Kft. pénzügyi helyzetét elég részletesen.  A másik kérdésre válaszolva elmondja, hogy a 

2012-es év negatív eredménnyel zárult, a 2013-as év szintén negatív eredménnyel zárult. 

Mindkét évet könyvvizsgáló vizsgálta meg, és záradékot készített a könyvvizsgálói jelentése 

mellé. Ez az év sajnos máshogy alakul, hiszen már két negatív üzleti éven vannak túl, de bízik 

abban, hogy megoldást találnak a problémára.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Megkérdezi, hogy a könyvvizsgálói audit megoldásként tartalmazott-

e valamit, vagy irányként szabott-e meg valamit a következő évekre? 

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: A könyvvizsgáló utolsó záradékát most nem tudja szó 

szerint idézni, de azt fogalmazta meg, hogy valósnak ítéli meg a könyvelést és felhívja a 

figyelmet a két egymást követő év negatív eredményére.   

 

Zsura Zoltán képviselő: Ennek kapcsán, ha lehet további kérdést tesz fel. Ennek kapcsán 

álláspontja szerint vannak felelősök, és a Kft. ügyvezetője által vázolt helyzetben, mely 

szerint gyakorlatilag az elektromos áram kikötése előtti állapot áll fenn, akár a hűtlen kezelés 

is felmerülhet. Épp ennek elkerülése végett javasolja, hogy gondolkodjanak el rajta, hogy 

milyen megoldással lehet ezt a Kft.-t életben tartani, megmenteni, vagy egyáltalán 

működőképes állapotban tartani. Szerinte senkinek nem tenne jót, sem a jelen Képviselő-

testületnek, de még az elmúlt 4 évben úgymond dolgozóknak sem, ha például egy Rózsa 
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fürdőt be kellene amiatt zárni, hogy a sátor leenged, amit most húztak fel egy hónapja se, mert 

nincs áram, ami fújná bele a levegőt és fenntartaná. Azt hiszi, hogy ez az állapot nála kiverte a 

biztosítékot és ő már leengedett a sátor ügyében. Ilyen állapotba egy céget hozni, hogy lehet? 

Még egyszer felteszi a kérdést: ki a felelős, ki tudott róla és mit tettek azért, hogy ez az állapot 

ne jöhessen létre? Ezt mindenféleképpen ki kell majd vizsgálni, de addig is meg kell kezdeni 

azt a kármentő tevékenységet, ami ez ügyben mindenféleképpen szükséges. Megkérdezi, hogy 

most egyébként a kérdéseknél tartanak, vagy lehet javasolni is?  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Lehet javasolni is.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Átgondolta egyébként – bár sok idejük nem volt, és úgymond új 

képviselők még tájékozódni sem tudtak isten igazából, és a képviselő társa elmondta, hogy 

nem is kaptak nagyon lehetőséget rá, lehet, hogy rossz megfogalmazás következtében arra – 

hogy akár a műszaki osztálynál próbáljanak információkat szerezni, így a saját kútfőjük 

alapján próbáltak pár olyan dolgot leírni és összeszedni amit szerinte, szerintük 

mindenféleképpen a jövőben meg kell lépni. Szerinte a következőket kellene, ha nem is ilyen 

sorrendben, meglépni a Kft. ügyében:  

- vizsgáló bizottságot kellene felállítani és legfőképpen azok nélkül, akik egyébként a 

korábbi időszakban részt vettek ennek a Kft-nek a működtetésében. Tehát teljesen 

kívül álló, olyan emberekből kell összerakni egy vizsgáló bizottságot, akik pártatlanul 

és minden kötöttség nélkül tudnak vizsgálni és megkeresni a probléma okát. Ebbe 

mindenféleképpen belevonná a könyvvizsgálót, mert a könyvvizsgáló számára is 

felelősség terhe állapítható meg.  

- Gazdálkodás nagyon gyors áthelyezetése a pénzügyi osztályra, vagy legalább is 

valami gondnokság alá vonni a Kft. működését pénzügyi szempontból és elkezdeni 

mindenféleképpen a csődvédelmi eljárásnak az elindítását. Ez azt jelenti, hogy azok a 

cégek felé kérvényt kell elindítani, akik felé nagy tartozása van a Kft-nek, és ott kérni 

a hátralékok és adósságok átcsoportosítását, kezelhetőbbé tételét.  

- Hozzák nyilvánosságra az állítólagosan előzetes információkat tartalmazó átvilágítást. 

Ezzel a kapcsolatban a polgármester asszony már mondta, hogy még nincs kéznél, de 

nagyon szeretnék, ha ez a Képviselő-testület kezébe kerülne, akkor nagyon sürgősen 

látnák, vagy lássanak bele, mert valószínűleg tartalmaz olyan információkat, ami a 

Kft. működését segíthetné.  

Amit kifogásol, és ezt már tényleg szakmailag mondja, nem talált a beszámolóban igazából 

értékelhető eredményeket például a fürdővel és a reumatológiával kapcsolatban. Mindkét 

ágazat nagyon csendesen működik, például finanszírozni kellene egy kis reklámot. Ott, ahol 

gyakorlatilag be kell hozni a vendéget, arra áldozni kell, mert csak úgy fog majd pénzt 

termelni. Nem igazából látott marketing kiadások között nagy tételt. Megkérdezi, hogy 

mekkora az elmúlt évek marketing kiadásainak az összege?  

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Elmondja, hogy mivel az elmúlt 2 évben veszteséggel 

működtek, így marketing költségre igazából elég elenyésző összeg jutott. Igazat ad Zsura 

Zoltán képviselőnek, nem volt eléggé hirdetve a fürdő, sem a reumatológia. Pár hónapja mást 

sem tesznek, csak a 40 fő munkabérét, járulékát és a NAV felé fizetendő ÁFÁ-t rendezik, így 

marketingre nem igazán áldoztak. A facebookon és az interneten hirdetik a fürdőt, mely 

ingyenes, valamint saját készítésű plakátokat helyeznek el a városban. Alacsony marketing 

költséggel működik jelenleg a Kft.   

 

Zsura Zoltán képviselő: Előre kijelenti, hogy marketing nélkül nem lesz forgalma a fürdőnek. 

Erre mindenféleképpen áldozni kell, és dolgozni kell rajta nagyon sokat. Javasolja a fürdőnek 

a korábban az általuk alkalmazott 3 láb szisztémát, ami gyakorlatilag egy nyári, egy téli és 

egy gyógyászati jellegű tevékenységnek az életben tartása. Ezt mindenféleképpen a jövőben a 

gazdaságos üzemeltethetőség érdekében alkalmazni kell. Javasolna továbbá egy nagyon 
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célszerű jegypolitikát alkalmazni. További javaslatai már a működéshez tartozó javaslatok 

lennének. Egy a lényeg, hogy valamit tenniük kell, mozdulni kell, a Kft-t meg kell menteni.   

 

Dr. Pertich Attila, a Kft. Felügyelő Bizottságának tagja: Visszatérve arra, hogy hogyan 

fogadták el a két mínuszos évet elmondja, hogy a Kft-nek az eredménytartaléka terhére meg 

lett állapítva a két mínuszos év és ez nem okozott problémát. Az idei évben okozott 

problémát, hiszen rendesen el lett baltázva, hogy a Kft. a törzstőkéjét meg kellett volna, hogy 

emelje annak idején a saját jegyzett tőkéje terhére, de ezt folyamatosan felélte. A Felügyelő 

Bizottság folyamatosan értekezett, folyamatosan jelezte is a problémákat, tett javaslatot is, és 

több ilyen viharos értekezleten, ahol egyeztettek és ott volt Vantaráné Gyöngyike is 

elmondták a problémát. Szeretné megkérdezni, hála istennek vannak az ülésen olyanok, akik a 

régebbi önkormányzatokban is voltak, Irénke néni, Zsura Zoltán és Benyó Pál. Mennyi volt az 

önkormányzat által nyújtott támogatás akkor, amikor a Zsura Zoltánék voltak a fürdőben?  

 

Benyó Pál képviselő: Elmondja, hogy fürdő külön gazdálkodó egység volt, szám szerint nem 

tudja megmondani, azt Zsura Zoltán tudná megmondani. Külön volt a kommunális kht, a 

közhasznú tevékenységre 30 millió forint fölött kapott 8 évvel ezelőtt is. 

 

Dr. Pertich Attila, a Kft. Felügyelő Bizottságának tagja: Most mennyit kap?  

 

Benyó Pál képviselő: Most 22 millió plusz 9 millió forintot kaptak.  

 

Dr. Pertich Attila, a Kft. Felügyelő Bizottságának tagja: Elmondja, hogy amit a Zsura úr 

mondott az úgy van, a reumatológia az hoz pénzt.  A Felügyelő Bizottság is javasolt tételeket, 

hogy hogyan kellene változtatni. Az úszás, a fürdő része az mínuszos volt, ez több okból 

adódik, a jegyzőkönyvből ezt vissza lehet keresni, hiszen ízekre szedték, nincsenek benne 

nagy titkok. A nagy probléma ott volt, hogy még évekkel ezelőtt – sajnálja, hogy Rita ezt nem 

fejtette ki jobban – amíg voltak nagy beruházások, amibe a Benyó Pálék alvállalkozóként 

részt tudtak venni akkor gyakorlatilag komoly pénzeket keresett a Kht., és ezekkel a komoly 

pénzekkel komoly eredményt értek el. Úgy gondolták, hogy a Kht. megáll a lábán, de olyan 

időszak jött, nem tudja, hogy a válság, vagy a beruházás változása miatt nem kedvezett. Az 

önkormányzat próbálta ezt mindenképpen kárpótolni, hiszen nagyon sok közmunkást átadott 

Benyó Páléknak, hogy dolgozzanak, többek között ő is próbálta őket igénybe venni. Egy nagy 

probléma van vele, közhasznú munkást nem lehet kiközvetíteni vállalkozásba. Benyó 

Páléknak azt el kell mondaniuk, hogy hiába van sok közmunkása, vállalkozói tevékenységet 

nem lehet velük végeztetni. Olyan munkákat végezhet, amely a településnél van. 

Számtalanszor volt arról vita, hogy amit elvégeznek munkákat és amivel mondjuk nő a 

törzsvagyona a településnek azt ugye nem számlázza le, de gyakorlatilag ezek a munkák 

értékteremtő munkák, nem jelenik meg náluk. Ez nagyon sok problémát és vitát jelentett 

minden esetben. Alapvetően a legnagyobb probléma az, hogy évekig a Kht-nak – nem tudja 

most minek nevezik – jól menő alvállalkozói tevékenységei voltak, megbízásai,  most nincs. 

Nincs nekik jelentős, tudomása szerint semmilyen, és jelentősen alulfinanszírozottak is. 

Egyrészt ez a mínusz azt gondolja, hogy objektív valóság is, másrészt viszont azt gondolja, 

hogy egy számviteli problémának a megoldása. Ez nem bújócska, ezt mind meg tudják 

mutatni. Harmadrészt pedig azt gondolja, hogy mivel jelezték minden esetben a 

tulajdonosnak, a tulajdonos döntése hogy a saját 100 %-os tulajdonú cégében mit tesz. Ez 

mindenütt így van. Folyamatosan az volt, hogy mind a közhasznú munkásokkal, mind a 

többivel talpra fog állni ez a cég.  Ez az év lett kritikus, a törzstőkét fel kell, hogy emeljék a 

jogszabályi követelménynek megfelelően és másrésztől pedig ezt a nagy mínuszt most már 

nincs miből leírogatni. Most hirtelen úgy, hogy nem készült erre, ennyit tud mondani.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Megkérdezi, hogy mit lehet tenni ezzel a céggel most?  
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Dr. Pertich Attila, a Kft. Felügyelő Bizottságának tagja: A tulajdonost kell megkérdezni.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Megkérdezi Varga András társadalmi megbízatású alpolgármestert, 

hogy az elmúlt években ők foglalkoztak-e a Kft. működtetésével, gazdálkodásával, hogy 

került ebbe az állapotba ez a vállalkozási tevékenység? Ők ezt nap, mint nap látták, ha a hírek 

nem csalnak. 

 

Varga András társadalmi megbízatású alpolgármester: Erre a kérdésre nem szeretne 

válaszolni. Nem látta az anyagot, nem tudott felkészülni.   

 

Zsura Zoltán képviselő: Ha nap, mint nap ezt csinálta, akkor nem kellett felkészülnie.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a problémával a Képviselő-testület több 

alkalommal is foglalkozott, több javaslatot is tett, ezek a jegyzőkönyvekből is kiderülnek. 

Úgy gondolja, hogy ezt a problémát haladéktalanul meg kell oldani, ahogy azt Zsura Zoltán 

képviselő úr is mondta. Erre úgy kerülhet sor, ha a könyvvizsgáló, a Felügyelő Bizottsági 

tagok, az ügyvezető minden dokumentumot rendelkezésre bocsátva nagyon rövid határidőn 

belül, például a jövő héten a képviselőkkel összeülnének, részletesen átnéznék az anyagot, ott 

javaslatot tennének egy vizsgáló bizottság felállítására az anyag teljes körű ismeretében. 

Addig megpróbálják beszerezni az átvilágítás anyagát is a pályázat keretében, reméli, hogy 

már az is rendelkezésükre fog állni, és a pontos számok ismeretében haladnának tovább.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Az ügy fontosságára való tekintettel megkérdezi az ügyvezető 

asszonyt, hogy jelen pillanatban a Kft. gazdasági állapota engedi-e, hogy 1 hétig várjanak?  

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Úgy gondolja, hogy 1 hétig még tud várni a Kft., nem fog 

semmilyen eljárás indulni ellene.  

 

Zsura Zoltán képviselő: A megoldás jó, csak az a legnagyobb gondja, hogy ez kikerül a 

település szintjére, tehát nagyon gyorsan kell dönteni, mert ha elindul a szóbeszéd, az 

senkinek sem tesz majd jót. Kéri, hogy ezt nagyon sürgősen kezdjék el felgöngyölíteni, és ha 

valamilyen megoldás van, akkor megoldani. Babits Mihály egy sorát idézi: „Mert vétkesek 

közt cinkos, aki néma.” Senki ne hallgasson, mindenki igyekezzen a lehető legjobbat kiadni 

magából ez ügyben és oldják meg a problémát.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Várja a javaslatot az időpontra vonatkozóan.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Javasolja, hogy az időpont 2014. november 5. napja, szerda legyen.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdés, észrevétel, 

hozzászólás, más javaslat? Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, 

szavazásra bocsátja az alábbi határozati javaslatot:  

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete elrendeli, hogy a polgármester a 

Komlós Településszolgáltatási Kft. (a továbbiakban: Kft.) pénzügyi helyzetének megvitatása 

tárgyában megbeszélést hívjon össze 2014. november 5. napjára. 

 

A megbeszélésre meg kell hívni: 

- a képviselő-testület tagjait, 

- a Kft. ügyvezetőjét, 

- a Kft. Felügyelő Bizottságának tagjait, 

- a jegyzőt, az aljegyzőt, a pénzügyi osztályvezetőt, 

- a Kft. könyvvizsgálóját. 
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A Képviselő-testület elrendeli továbbá, a megvalósítás alatt lévő ÁROP-1.A.5-2013 

Államreform Operatív Program keretében megvalósuló, „Szervezetfejlesztés a Konvergencia 

régiókban lévő önkormányzatok számára” elnevezésű projekt keretében a Kft. átvilágításának 

eredményéről és az arra alapozott tanácsadói javaslatokról készítendő szakértői 

dokumentációnak a megbeszélés időpontjáig történő beszerzését.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

252/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Egyeztető tárgyalás összehívásának elrendelése a Komlós 

Településszolgáltatási Kft. pénzügyi helyzetének megvitatására 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete elrendeli, hogy a 

polgármester a Komlós Településszolgáltatási Kft. (a továbbiakban: Kft.) 

pénzügyi helyzetének megvitatása tárgyában megbeszélést hívjon össze 

2014. november 5. napjára. 

 

A megbeszélésre meg kell hívni: 

- a képviselő-testület tagjait, 

- a Kft. ügyvezetőjét, 

- a Kft. Felügyelő Bizottságának tagjait, 

- a jegyzőt, az aljegyzőt, a pénzügyi osztályvezetőt, 

- a Kft. könyvvizsgálóját. 

 

A Képviselő-testület elrendeli továbbá, a megvalósítás alatt lévő ÁROP-

1.A.5-2013 Államreform Operatív Program keretében megvalósuló, 

„Szervezetfejlesztés a Konvergencia régiókban lévő önkormányzatok 

számára” elnevezésű projekt keretében a Kft. átvilágításának eredményéről 

és az arra alapozott tanácsadói javaslatokról készítendő szakértői 

dokumentációnak a megbeszélés időpontjáig történő beszerzését. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

               Herczegné Mihály Rita ügyvezető 

Határidő: 2014. november 5. 

 

 

6. C.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. állásfoglalás kérése a kültéri 

úszómedencével kapcsolatos sátor üzemeltetési többletköltségéről 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy a Kft. ügyvezetője levélben állásfoglalást kér 

az Önkormányzattól, mint Tulajdonostól, hogy a sátor üzemeltetését ki végzi és az ezzel járó 

többletköltségeket ki viseli. Úgy gondolja, hogy amíg nem ismerik a számokat, illetve nem 

tudja azt, hogy a Tótkomlósi Úszó Egyesület részéről egyáltalán tudják-e azt, hogy mit 

vállalnak el és mit nem, addig nem tudnak nyilatkozni, hiszen jelenleg a TUE végzi az 

üzemeltetést. Szerinte ebben az ügyben a TUE álláspontját is meg kell ismerni. Megkérdezi az 

ügyvezetőt, hogy tudja-e azt, hogy a TUE mit vállal az üzemeltetésből, vagy hogy mennyi 

összeg áll rendelkezésükre az üzemeltetésre, vagy egyáltalán hogy gondolja az üzemeltetést?  

 

Dr. Pertich Attila TUE tag: Elmondja, hogy a héten, vagy jövő héten megkötik a 

megállapodást az ügyvezető asszonnyal. Ismerve az önkormányzat anyagi helyzetét, mindent, 

ami számukra elfogadható elfognak követni azért, hogy minél kisebb terhet kelljen viselnie az 

önkormányzatnak. Konkrétumokat is tudna mondani, de addig nem szeretne, jelentősen hozzá 
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kívánnak járulni a működési költségekhez. Mindemellett szeretné udvariasan megjegyezni, 

hogy ez egy 48,5 milliós beruházás, ami itt marad a városban, tehát értékteremtő beruházás, 

amit a TUE nem fog elvinni. A TUE úgy döntött, hogy a szülők jelentősen hozzájárulnak a 

működéshez, a lehetőségekhez képest. Már körvonalazódik egy olyan pénzügyi konstrukció, 

amivel ez talpon tartható, a múltat nem magukra vállalva, hiszen ahhoz semmi közük. Ezt le 

fogják írni, a tervezetet már elkészítették a szülői munkaközösséggel együttműködve már 

megbeszélték, azt gondolja, hogy ez jelentős plusz terheket nem fog rárakni a városra. Ha 

reményeik szerint az, amit az ügyvezető próbál elkövetni, hogy tartósan marad a sok diák 

úszás oktatás, amit az iskoláknak a KLIK tud finanszírozni akkor az még javít is az  anyagi 

helyzeten jelentősen. Még egyszer hangsúlyozza, hogy a TUE jelenősen hozzá fog járulni a 

működési költségekhez. Mindemellett szeretné megjegyezni, hogy 60 fő saját úszójuk van, és 

ezen kívül kb. 200 gyermek jár még úszni. Annak idején is felmerült és a barátai is 

mondogatták, hogy ez mennyi költséget fog okozni. Egyetlen problémájuk van, hogy 

Tótkomlósnak csak 40 fokos vize van. Termál vízzel fűtik a medencét, az öltözőket, a befújó 

ventillátorokat. Mindemellett ha egy kicsit melegebb volna, akkor semmi gond nem volna. 

Jelentős mennyiségű gáz lesz, de ezt meg tudják oldani. Nem bújik el a TUE, jelentősen 

hozzá fognak járulni a működéshez, örülnek, hogy olyan régi szakértő van jelen, mint Zsura 

Zoltán. Szeretnék, ha rendeződne az állapot, mert azt nem szabad elfelejteni, hogy most már 

Tótkomlóson nem csak a Zenekar, hanem a TUE is jelentős hírű viszonylag az országban.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e már kimutatás arról, hogy egyáltalán 

mennyibe kerül a külső medence fedésének megléte?  

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Elmondja, hogy jelen pillanatban próbaüzemben 

működtetik a sátrat, melyet október 1-jén állítottak fel. Szükségük van arra, hogy az első 

hónap bevétel és kiadás adatait pontos számadatokkal alátámasztva lássák, előzetes 

kalkulációk készültek. Úgy gondolja nem árul el titkot azzal, ha a költség oldalra 2-2,5 millió 

forint/hó üzemeltetési költséget tervez magát a sátort és az öltözőt figyelembe véve. Ebbe az 

összegbe beletartozik az öltöző személyzete, az úszómester, a vízforgatással kapcsolatos 

összes költség, az áramköltség, a vegyszer, az öltözőben felhasznált fenntartási anyag, 

tisztítószerek.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy egyenlőre tehát nincs ilyen kimutatás?  

 

Herczegné Mihály Rita ügyvezető: Nincs ilyen kimutatás. Mivel próbaüzemben működik a 

sátor és említette azt, hogy 1 hónap még nem zárult le, így nem tudja a pontos kimutatást 

felmutatni erre vonatkozóan. Természetesen a költség attól is függ, hogy milyen a külső 

hőmérséklet, csak a sátorra vonatkozóan az áram és a villany költségei 200-300.000,- forint 

összeget jelentenek Ahogy azt Dr. Pertich Attila is elmondta, a TUE-val már leültek ezen 

költségek finanszírozása tárgyában, és mivel a sátor bevétel oldala sem elhanyagolandó, 

azzal, hogy nagyobb teret tudnak biztosítani a kötelező iskolai szintű úszás oktatásoknak, 

valamint az Orosházi Úszó Egyesület is Tótkomlóson folytatja a téli üzemben a mindennapos 

edzéseit, továbbá a gyógyúszás létszáma is megnövekedett, így az úszó egyesülettel 

átbeszélve ezeket a költségeket tudják orvosolni.    

 

Dr. Pertich Attila TUE tag: Elmondja, hogy 2 db 2 KW-os villanymotor fújja a levegőt, 

melyek összesen körülbelül 10 KW-ot fogyasztanak óránként, az 20,- forinttal számolva 

(nincs annyi, 18,50 Ft/KW/óra) durván 150.000,- Ft/hó plusz költség. A gázóra állása - mivel 

sajnos csak termállal tudják befújni a meleget - jelen pillanatban 119 m³-en áll, legyen 200 m³ 

október végére, átszámolva, a gázszámla kemény 24.000,- Ft lesz. Tehát a villany állandó lesz 

minden hónapban, a gáz esetében 1000 m³-rel kalkulálnak novemberre, 1000-1200 m³-rel 

decemberre, 1500 m³-rel januárra és februárra, és utána ez csökkenő tendenciát fog mutatni. 

Az elmondottak alapján úgy gondolja, hogy a villany és a gáz 2-2,5 millió forint 
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többletkiadást fog jelenteni. Ennek nagy részét ők előteremtik és az kérték, hogy a TUE által 

befizetett pénzzel ők rendelkezzenek, azt kipótolják. Azt kérték, hogy a többletúszásból 

bejövő összeget 80:20 % arányban osszák meg a fürdő és a TUE között (20 % lenne a TUE 

bevétele). Ha ez nem elég, akkor személyes garanciát vállal, hogy a különbözetet kifizetik. 

Körülbelül a finanszírozás így áll össze.  

 

Zsura Zoltán képviselő: Nagyon szakmai vitába mennek most már bele és nem hinné, hogy a 

közönség erre kíváncsi lenne. Elmondja, hogy a környéken 1 ilyen sátorral fedett 33-as 

medence működik, ez Szentesen van. Konkrétan bele látott a gazdálkodásába, a 

finanszírozásába. A szentesi medence működtetése kapcsán – amíg nem volt termál előfűtése 

– addig 100.000 m³-t fűtöttek el szezonban, számoljanak csak nyolcvannal, 800.000 m³ ára … 

Legyen igaza Dr. Pertich Attilának, maga az ötlet, az, hogy egy sátorral fedett 33-as medence 

működik Tótkomlóson ez rendkívül pozitív elbírálást kell, hogy megkapjon. Viszont úgy érzi, 

hogy nem volt megfelelően előkészítve maga a működtetés. Dr. Pertich Attila nem számolt 

medence működtetéssel, nem számolt személyi kiadásokkal, nem számolt öltöző fűtéssel, nem 

számolt olyan dolgokkal, amikkel  egyébként az ő számításai alapján a szezonban 18,5 millió 

forintba fog kerülni a sátornak az üzemben tartása, fenntartása, működtetése. Ha ezt a sátrat 

jól működtetik és megfelelő vendégeket tudnak hozzá szerezni és ki vannak használva a 

pályák és vannak ott úszóedzések és vannak környékbeli diákok és ők fizetni is fognak, akkor 

szerinte a sátor olyan 10 milliós szezonális veszteséget fog okozni, bár tévedne.  

 

Dr. Pertich Attila TUE tag: Nem tudja, hogy azt az uszodát mivel fűtik, itt termállal fűtenek, 

nem megy a gáz. Úgy van beállítva a rendszer – ő nem tud vitatkozni, nem a szakmája – hogy 

az öltözőkben -7 °C-nál kapcsol be a benti fűtés. Gyakorlatilag azt gondolja, hogy a 25 °C-ot 

úgy tartja bent, hogy nem kell, hogy fűtsön, - 7 C-nál fog bekapcsolni. Egyetlen gondjuk lehet 

a nagymedencénél, hogy annak úszó vize hőmérsékletét hogy tartják. Úgy gondolja, hogy 

biztos nem lesz 80.000,- Ft. Csak a hőmérsékletre úgy van beállítva a gázkazán, hogy 5 °C 

alatt kapcsol be, nem is kapcsol be egyébként, és azt is megnézték az elmúlt évek átlagából, 

hogy 0 és 5 °C közé esett a téli napokon a levegő hőmérséklete. Igen is előkészítették, addig 

hozzá sem kezdtek a beruházáshoz, nagyon sokat számoltak a mérnökök, mire azt merték 

mondani, hogy igenis kezdjenek hozzá.  Még egyszer elmondja: októberben 119 m³ a 

fogyasztás, tudja, hogy ez nem mérvadó, mert jó idő volt, meg fogják látni a novembert, be 

fognak számolni róla. Úgy gondolja, hogy ezzel a 18 millió forinttól nagyon távol maradtak, a 

költség 2 és 3 millió forint között be fog állni. Amit Zsura Zoltán képviselő úr mondott, hogy 

nem számolt egyéb költséggel felhívja a figyelmet arra, hogy az egyéb bevételeiből 20 %-ot 

kér a TUE. Hiszen azért itt vannak egyéb bevételek is. Úgy számolták, hogy havi 400.000,- 

Ft-nak be kell jönnie a KLIK-től.    

 

Zsura Zoltán képviselő: Fenntartja az álláspontját, szerinte több lesz, mint 3,5 millió forint a 

kiadás, de ennek nincs jelentősége, viszont az úszó egyesület bevételével kapcsolatban a Kft.-

vel nagyon le kellene egyeztetni hogy kinek van bevétele, és hogy lehet neki bevétele 

bizonyos működtetésből. A fürdő működteti a sátrat, az úszó egyesületnek nem tudja, hogy 

van-e olyan jogosultsága, hogy működtet valamit.   

Egy biztos, van egy döntése a Képviselő-testületnek, melyet jelen pillanatban lehet, hogy felül 

kell bírálniuk.  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Ismerteti a 135/2013. (VI. 26.) kt. határozatot. 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete, mint tulajdonos hozzájárul ahhoz, hogy 

a Tótkomlósi Úszó Egyesület (5940 Tótkomlós, Kossuth utca 2.) a Hajdúvölgy- Körösmente 

LEADER HACS illetékességi területén lévő turisztikai attrakciók fejlesztése program 

keretében nyertes pályázat esetén a Tótkomlós Város Önkormányzata 1/1 arányú tulajdonát 

képező Rózsa Fürdő területén a 2. helyrajzi számon nyilvántartott, 5940 Tótkomlós, Kossuth 

utca 2. címen található ingatlanon a 33,3x17 m-es medence fölé légbefúvásos sátor 
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beszerzését valósítsa meg és azt a kötelező fenntartási idő alatt a saját költségén 

üzemeltesse.”  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy ez volt az önkormányzat határozata, amikor a 

pályázat benyújtására került sor. Ez az előterjesztésben is szerepel.  

 

Malya György képviselő: Szeretné, ha lezárnák a témát, mert olyan területet boncolgatnak, 

ahol már fölösleges vitatkozni. Kiszámolják, hogy mekkora energiatöbbletet igényel a 

termálvíz, vannak nagyon jó megoldások, ez nem egy olyan bonyolult dolog, nagyon 

egyszerűen és viszonylag olcsón lehetne pótolni azt a hőenergiát, melyet gázzal kell pótolni és 

így sokkal olcsóbban meg tudják oldani ennek az egész komplexumnak a fűtését. Ez jelen 

pillanatban a legdrágább fűtés, ezt így kellett megoldani, így készültek el a tervek, melyet 

sokkal olcsóbbá lehet tenni. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Tekintettel arra, hogy nem ismerik a számokat, nincs 

kimutatásuk, amely alapján döntést tudnának hozni, javasolja a napirendi pont elnapolását és 

azt, hogy a következő ülésen tárgyalják akként, hogy az ezzel kapcsolatos adatokat a szerdai 

megbeszélésre a Kft. már rendelkezésükre bocsátja. A szerdai megbeszélésre a TUE vezetőjét 

is meghívnák egy későbbi, vagy hamarabbi időpontban és ezzel kapcsolatban is meg tudnák 

beszélni az esetlegesen felmerülő kérdéseket. Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, más javaslata? Mivel kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat 

nem volt, szavazásra bocsátja a napirendi pont elnapolását. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

253/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Napirendi pont megtárgyalásának elnapolása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Komlós 

Településszolgáltatási Kft. állásfoglalás kérése a kültéri 

úszómedencével kapcsolatos sátor üzemeltetési költségének viselésével 

kapcsolatban tárgyú előterjesztés megtárgyalását elnapolja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

6. D.) A Komlós Településszolgáltatási Kft. kérelme helyi iparűzési adó és bérleti 

díjak csökkentésére  

 
Dr. Garay Rita polgármester: A Komlós Településszolgáltatási Kft. ügyvezetője levélben 

fordult az Önkormányzathoz, hogy a Kft. rossz anyagi helyzetére való tekintettel a helyi adó 

elmaradásukat, a bérelt épületek bérleti díját, valamint a piac bérleti díját visszamenőlegesen 

és a jövőben törölje el az Önkormányzat. Az előterjesztés tartalmazza, hogy a helyi adó 

szempontjából döntési jogköre a jegyzőnek van. A bérleti díjakra vonatkozó kéréssel 

kapcsolatban megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata?  

 

Dr. Libor Zsuzsanna képviselő: Javasolja, hogy csatlakozva az előző napirendi pont 

elnapolásához ezt a napirendi pontot is csatlakoztathatnák a 6. A), B.), C.) pontokhoz, mert 

úgy gondolja, hogy összefügg az előző pontokkal és ésszerű lenne elnapolni.  

 

Benyó Pál képviselő: Elmondja, hogy az előterjesztésben három bérleti díj szerepel. 

Javasolja, hogy a Képviselő-testület engedje el a Rózsa fürdő és a Rákóczi utca 28. bérleti 
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díjtartozásait. Indoklásként elmondja, hogy a Rózsa fürdő nem ennyit szokott évente elkölteni 

felújításra, állagmegóvásra. A Tótkomlós Rákóczi utca 28. szám alatti ingatlan esetében pedig 

kerítés készült, homlokzat felújítás történt, illetve a régi mogyoró válogató helyiségen 

födémcserére került sor. Annyival csatlakozik a szerdai megbeszéléshez, hogy ha a 18 millió 

forinton végigmennének, és kiikszelnék a bérleti díjakat, akkor ezekkel a számokkal már 

csökkenne az összeg.   

 

Zsura Zoltán képviselő: Örömmel osztja Benyó Pál képviselő véleményét és egy 

kompromisszumos megoldást javasol ő is, és hozzáteszi, hogy ők csak egy külsős bizottsági 

tagot kértek volna egy kompromisszumos megoldásban. Segíteni fog abban, hogy ez a dolog 

így átmenjen. Ennyit a kompromisszum készségükről.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Két javaslat hangzott el. Tekintettel arra, hogy a konkrét 

számokat a szerdai megbeszélésen fogják konkretizálni és az ügyvezető asszony is azt 

mondta, hogy ez alatt az egy hét alatt sok minden nem fog változni, javasolja a napirendi pont 

elnapolását.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel 

kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja a napirendi pont 

elnapolását. 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

254/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Napirendi pont megtárgyalásának elnapolása 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete A Komlós 

Településszolgáltatási Kft. kérelme a helyi iparűzési adó és bérleti 

díjak csökkentésére tárgyú előterjesztés megtárgyalását elnapolja. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

7. A Tótkomlósi Evangélikus Óvoda kérelme a Táncsics Mihály utca 10. szám 

alatt található (volt kollégiumi) épület használatának meghosszabbítására 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Az előterjesztés tartalmazza azt, hogy Tótkomlós Város 

Önkormányzat Képviselő-testülete a Tótkomlós, Táncsics Mihály u. 10. szám alatt található 

kollégium épületét 2014. augusztus 25. napjától a Tótkomlósi Evangélikus Óvoda épületének 

felújítási munkálatainak befejezéséig, 2014. október 31. napjáig a Tótkomlósi Evangélikus 

Óvoda használatába adja. A Tótkomlósi Evangélikus Óvoda megbízott vezetője levelében 

azzal a kéréssel fordult Tótkomlós Város Önkormányzatához tekintettel a felújítási 

munkálatokra, hogy a kollégium épületének használatát a Tótkomlósi Evangélikus Óvoda 

épületének felújítási munkálatainak befejezéséig engedélyezze a Tótkomlósi Evangélikus 

Óvoda számára. A Tótkomlósi Evangélikus Óvoda épületének felújítási munkálatai előre 

láthatólag 2015. január 31. napjáig tartanak.  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel 

kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja az „A” határozati 

javaslatot.  

 

 

 

 



32 

 

 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

255/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

A Tótkomlósi Evangélikus Óvoda kérelme a Táncsics Mihály u. 10. szám 

alatt található (volt kollégiumi) épület használatának meghosszabbítására 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, 

hogy a Táncsics Mihály u. 10. szám alatt található kollégium épületét 

a Tótkomlósi Evangélikus Óvoda épületének felújítási munkálatainak 

befejezéséig, 2015. január 31. napjáig a Tótkomlósi Evangélikus 

Óvoda használatába adja azzal, hogy az esetlegesen szükséges 

hatósági engedélyek beszerzése a Tótkomlósi Evangélikus Óvoda 

kötelezettsége, illetve az épület használatának időtartama alatt az 

épület használatával kapcsolatban felmerülő valamennyi költség a 

Tótkomlósi Evangélikus Óvodát terheli. Tótkomlós Város 

Önkormányzat Képviselő-testülete egyúttal felhatalmazza a 

polgármestert a Táncsics Mihály u. 10. szám alatt található kollégium 

épületének használatával kapcsolatos megállapodás módosítására és 

annak aláírására. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: értelem szerint 

 

 

8. Természeti területek védetté nyilvánításának kezdeményezése 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Köszönti Balogh Gábort, aki kezdeményezte az önkormányzati 

rendelet módosítását. Az előterjesztés melléklete tartalmazza azt, hogy mely területekről van 

szó, és milyen okból szeretné azt, ha az önkormányzat helyi védelem alá helyezné azokat. 

Megkérdezi Balogh Gábort, hogy van-e kiegészíteni valója a beadványával kapcsolatban?  

 

Balogh Gábor a Száraz-ér Társaság Természetkutató és Környezetvédő Egyesület tagja: 

Igyekezett az általa ismert, jelenleg hatályos rendelet formájában elkészíteni a javaslatot. 

Amennyiben bármilyen kérdés felmerül, szívesen válaszol azokra. Hozott néhány kiegészítő 

térképet, amennyiben szükség van rá, hogy tisztázni tudják, hogy a területek pontosan hol 

vannak, hogy néznek ki. 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy vannak olyan területek, amelyeknek 

legnagyobb része vagy önkormányzati tulajdonú, vagy állami tulajdonú, vagy az 

ATIKÖVIZIG kezelésében van. Ezekkel kapcsolatban neki semmi fenntartása nincsen. 

Azonban azoknál a területeknél, amelyek magánszemélyek tulajdonában vannak, ott történtek 

előzetes egyeztetések a magánszemélyekkel?  

 

Balogh Gábor a Száraz-ér Társaság Természetkutató és Környezetvédő Egyesület tagja: 
Elmondja, hogy az 1996. évi LIII. törvény erről úgy rendelkezik, hogy a terület védetté 

nyilvánításra szándékot, javaslatot bárki tehet, viszont abban az esetben, ha javaslat készül és 

szándékában áll akár egy önkormányzatnak, vagy akár egy más állami szervnek védetté 

nyilvánítani a területet, akkor kell megkérdezni a tulajdonosokat, illetve a védetté nyilvánítás 

előtt egyeztetést kell tartani. Tehát nem a javaslat elkészülte előtt, hanem akkor, amikor a 

védetté nyilvánítás szándéka fennáll.  
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Mótyovszki Róbert alpolgármester: Ezzel kapcsolatban már egyeztetett Balogh Gáborral. 

Javasolja, hogy nagyon nézzen utána annak, hogy azoknak az embereknek, akik ott bármilyen  

AKG-s, vagy bármilyen programban szerepelnek, azokat ez hátrányosan érinti-e vagy sem. 

Ha jól emlékszik, ez még Natura 2000-es terület is, javasolja a tulajdonosok megkeresését.  

 

Balogh Gábor a Száraz-ér Társaság Természetkutató és Környezetvédő Egyesület tagja: 
Elmondja, hogy az előző AKG program az előző gazdálkodási év végén véget ért, ez 

gyakorlatilag augusztus 31. napjával záródott. Jelenleg nincsen hatályos rendelete sem az EU-

nak, sem Magyarországnak erre vonatkozóan. Gyakorlatilag ilyen módon, még ha lennének is 

olyan – amik nem lesznek – korlátozások, kötelezettségek, amik érintik a terület kezelőjét, 

tehát szándékosan nem tulajdonost említ, akkor ez őt semmiben nem korlátozza, de 

alapvetően egyébként ennek a fajta védettségnek, amit szorgalmaz nem az a célja, hogy 

korlátozzák a területen tevékenykedőt, hanem egyszerűen az, hogy a most még meglévő 

nagyon komoly értékeket meg tudják őrizni. Mindenképpen kiemeli azt, hogy erre nem úgy 

kell tekinteni, mint egy bonyolult ügyre. Egész egyszerűen arról van szó, hogy komoly értékei 

vannak Tótkomlósnak, amit igenis kötelességük megőrizni.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az előterjesztés nagyjából leírja, hogy hogyan 

is működik a folyamat. Amennyiben a Képviselő-testület dönt arról, hogy kezdeményezi a 

természeti területek védetté nyilvánítását, itt több folyamat van még. Megkérdezi, hogy a 

végső döntést majd a vélemények bekérése után hozza meg a Képviselő-testület?  

 

Balogh Gábor a Száraz-ér Társaság Természetkutató és Környezetvédő Egyesület tagja: 
Igennel válaszolt.  

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat 

nem volt, szavazásra bocsátja a határozati javaslatot azzal, hogy a határozati javaslat első 

mondata a helyrajzi számok megjelölései helyett a következőképpen szóljon:  

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete kezdeményezi a Balogh Gábor által 

előterjesztett beadványban szereplő területek, helyi védelem alá helyezését.” 

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

256/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Természeti területek védetté nyilvánításának kezdeményezése 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete kezdeményezi a 

Balogh Gábor által előterjesztett beadványban szereplő területek, helyi 

védelem alá helyezését. 

Elrendeli a területileg illetékes Nemzeti Parkigazgatóság, valamint a 

Száraz-ér Menti Vadásztársaság, a Száraz-ér Természetkutató és 

Környezetvédő Egyesület, a Tótkomlósi Hagyományőrzők a Száraz-

érért Közhasznú Egyesület, a Tótkomlós Turizmusáért Egyesület és a 

Tótkomlósi Városvédő Egyesület megkeresését, hogy foglaljanak 

állást a kérdésben. 

 

Felelős: dr. Garay Rita, polgármester 

             Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina, jegyző 

Határidő: a megkeresésekre 2014.11.10. 
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Dr. Garay Rita polgármester: Megköszöni Balogh Gábor részvételét, valamint az ő és az 

Egyesület elnökének ez ügyben végzett munkáját   

 

9. Néhai Chrapan János hagyatéki ügye  
 

Dr. Garay Rita polgármester: Elmondja, hogy az előterjesztés tartalmazza azt, hogy néhai 

Chrapan János az Idősek Háza lakója volt. Mivel 800.000.- Ft térítési díj hátraléka volt, ezért 

Tótkomlós Város Önkormányzata hagyatéki hitelezői igényt nyújtott be a térítési díj 

hátralékának erejéig. Az örökösök e vonatkozásban felajánlották a teljes öröksége. Az 

előterjesztés két határozati javaslatot tartalmaz:  

- „A” határozati javaslat szerint az Önkormányzat az örökösök által tett egyezségi 

ajánlatot nem fogadja el.  

- „B” határozati javaslat szerint az Önkormányzat az örökösök által tett egyezségi 

ajánlatot, és a teljes hagyatékot elfogadja  

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata?  

 

Zsura Zoltán képviselő: Az a kérdés merült fel benne, hogy mi a tapasztalat, mennyi esély 

van arra, hogy ez az ügy normalizálódni fog, egyáltalán mi ennek a végkifejlete? Mennyire 

kell nekik ezzel foglalkozni? 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Szerinte nem éri meg, hogy elfogadják a hagyatékot, hiszen 

ebben az esetben a további költségek is (pl. temetési) az önkormányzatot terhelnék, így meg 

ha nem fogadják el lehet, hogy soha nem lesz belőle pénz, de legalább nem képződik újabb 

költség. A hagyatéki hitelezői igény továbbra is fennáll.   

Mivel további kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem volt, szavazásra bocsátja az „A” 

határozati javaslatot.  

 

A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 7 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett és ellenszavazat nélkül hozta meg 

az alábbi határozatot: 

257/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Néhai Chrapan János hagyatéki ügye 

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a néhai Chrapan 

János örökösei által tett egyezségi ajánlatot nem fogadja el. Tótkomlós 

Város Önkormányzata a hagyatéki hitelezői igényét továbbra is 

fenntartja.  

  

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: azonnal 

 

 

10. Egyebek 

 
Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy egyebekben van-e valakinek kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, javaslata?  

 

- Moravszki Gábor, az Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő tagjánka 

hozzászólása  

 

Moravszki Gábor, az Oktatási és Kulturális Bizottság nem képviselő tagja: Tudomásul vette 

azt, hogy öten bizalmat szavaztak neki,  hárman pedig tartózkodtak a megválasztása kapcsán, 

biztosan azért, mert nem tudják, hogy miben jártas és mit tett Tótkomlós ifjúságáért és 
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gyermekeiért. Röviden elmondja, hogy a pitvarosi diák önkormányzatnál elég jelentős munkát 

végzett. A mikro térségi önkormányzatnak volt a munkáját segítő pedagógusa, és annyira 

felfejlődött 7 év alatt, hogy több országos fórumon tartott előadást. Többször hallhatott 

ezeken az előadásokon más-más előadóktól arról, hogy ifjúsági egyesületek jönnek létre, vagy 

ifjúsági diák önkormányzat működik. Tótkomlósi lakosként jártas a zenekarban, a 

néptáncosokat mindig megnézi, úszni járt, mindenhol ahol lehetett részt vett, és az ifjúsági 

egyesület kapocs lenne a két iskola között, a három óvoda között. Nagy szakadékot lát, mint 

nem helyi pedagógus, mert nagyon nagy széthúzások vannak az intézmények, azaz mind az 

óvodák és mind az iskolák között. Szeretne majd az Oktatási és Kulturális Bizottságnak és a 

Képviselő-testületnek javasolni olyan rendezvénysorozatokat, amiket meg kell tartani azért is, 

mert egy gyerek nem az evangélikus óvodába, nem szlovák óvodába, nem ligeti óvodába jár, 

ez nem egy negatívum, sem az, hogy szlovák iskolás, vagy magyar iskolás. Mindannyian 

tótkomlósi gyerekek, és igenis nekik is kell szervezni programokat, ahol ezeket a 

negatívumokat el lehet törölni, mert sajnos ők így ismertek egymás között. Ennek az ifjúsági 

egyesületnek az lenne a célja, hogy a már megalakult ifjúsági tanácsba jelentkezzen és több 

pályázati forrással rendezvénysorozatokat lehetne indítani, ami az önkormányzatot  nem 

terhelné anyagiakban. Az egyesület több összefüggő rendezvényt tudna létrehozni az 

iskolákban sportversenyekkel, óvodák közötti közös kulturális programokkal. Többször 

kereste meg az intézményvezetőket és nagy örömére szolgált az együttműködésük. 2014. 

december 4-én szeretne rendezni egy Mikulás váró rendezvényt, mely kocogással kezdődne, 

majd kulturális rendezvénnyel folytatódna, ahol a gyerekek illetve a szülők is jól érezhetnék 

magukat. Az ezzel kapcsolatos kérelmet a következő képviselő-testületi ülésre szeretné 

benyújtani. Köszöni azok bizalmát akik megszavazták, azoknak pedig akik tartózkodtak, 

reméli, hogy meg tudja mutatni azt, hogy tud dolgozni Tótkomlós város ifjúságáért és 

oktatásáért.    

 

Zsura Zoltán képviselő: Elmondja, hogy nem Moravszki Gábor személyének szólt a 

tartózkodásuk, hanem tudja mindenki, hogy ez a politika. Ismerik őt, tudják, hogy kicsoda.  

 

- Az SZMSZ felülvizsgálatának napirendre tűzése 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Tekintettel arra, hogy a jogszabály is úgy fogalmaz, hogy az 

SZMSZ felülvizsgálatát el kell végezni, erre vonatkozóan határozati javaslattal él. Megkéri a 

jegyzőkönyvvezetőt, hogy minden képviselő részére ossza ki az egységes szerkezetű hatályos 

SZMSZ-t. Az SZMSZ felülvizsgálatának ügyét a novemberi soros képviselő-testületi ülésen 

fogják megtárgyalni. 

Ismerteti a határozati javaslatot: 

„Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország helyi 

önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 43. § (3) bekezdésében foglaltakkal 

összhangban felülvizsgálja a Képviselő-testület és szerveinek Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló 6/2013. (III. 28.) önkormányzati rendeletét (a továbbiakban: SZMSZ). 

Az SZMSZ felülvizsgálatának ügyét - az esetleges rendelet módosítási javaslatokkal együtt - 

a 2014. november havi soros ülésén tárgyalja meg.” 

Megkérdezi, hogy van-e valakinek kérdése, észrevétele, hozzászólása, javaslata? Mivel 

kérdés, észrevétel, hozzászólás, más javaslat nem volt, szavazása bocsátja a határozati 

javaslatot.  
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A döntéshozatalban résztvevők száma: 8 fő. 

A képviselő-testület 8 igen szavazattal, tartózkodás és ellenszavazat nélkül hozta meg az 

alábbi határozatot: 

258/2014. (X. 29.) kt. határozat: 

Döntés a Képviselő-testület és szerveinek Szervezeti és Működési 

Szabályzatáról szóló önkormányzati rendeletének felülvizsgálatának 

napirendre tűzéséről  

 

Tótkomlós Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Magyarország 

helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 43. § (3) 

bekezdésében foglaltakkal összhangban felülvizsgálja a Képviselő-

testület és szerveinek Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 

6/2013. (III. 28.) önkormányzati rendeletét (a továbbiakban: SZMSZ). 

Az SZMSZ felülvizsgálatának ügyét - az esetleges rendelet módosítási 

javaslatokkal együtt - a 2014. november havi soros ülésén tárgyalja 

meg. 

 

Felelős: dr. Garay Rita polgármester 

Határidő: 2014. november 26. 

 

 

Dr. Garay Rita polgármester: Megkérdezi, hogy van-e valakinek további kérdése, 

észrevétele, hozzászólása, javaslata? További kérdés, észrevétel, hozzászólás, javaslat nem 

volt.  

 

Az elhangzott döntésekkel kapcsolatban nem kezdeményez ismételt tárgyalást. 

 

Mivel az ülésen több napirend, egyéb felvetés nem hangzott el, a polgármester a nyílt ülést 

ezzel berekesztette. 

 

                                   A Képviselő-testület zárt ülésen folytatja munkáját. 

 

        Kmf. 

 

 

 

 

dr. Garay Rita                                              Kvasznovszkyné Szilasi-Horváth Krisztina 

 polgármester                                                                       jegyző 

 


